
Zápis z 8. zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje 
konaného dne 18. prosince 2017 

 
 
Zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje bylo zahájeno dne 18. 12. 2017 v 10:00 

hod. ve velkém zasedacím sále budovy Magistrátu města Olomouce, Hynaisova 10, 
Olomouc. Zasedání se zúčastnilo 54 členů zastupitelstva kraje, 1 člen byl 
nepřítomen. 
 
Z účasti na zasedání byl omluven Ing. Marian Jurečka. 
 
Zahájení zasedání se neúčastnil: RNDr. Ladislav Šnevajs. 
 
V průběhu ZOK zasedání opustili: MUDr. Oto Košta, Ph.D. (odchod 13:10 hod.), 
Ing. Radim Fiala (odchod 13:35 hod.), RSDr. Alexander Černý (odchod 13:50 hod.), 
MUDr. Zbyněk Habrnal (odchod 14:30 hod.) a Ing. Roman Kalous (odchod 14:35 
hod.). 
 
Zasedání řídil hejtman Olomouckého kraje Ladislav Okleštěk. 
 
 
 
1. Zahájení, volba pracovních komisí a ověřovatelů zápisu, schválení 
programu zasedání 

 
L. Okleštěk zahájil zasedání zastupitelstva.  
Na úvod zasedání připomněl, že v souladu s platným Jednacím řádem ZOK je 
ze zasedání zajištěn on-line přenos a také pořizován audiozáznam pro účely zápisu 
ze zasedání a pro zveřejnění na webových stránkách kraje. Pro vystupující z řad 
veřejnosti z důvodu pořizování audiozáznamu uvedl, že vystupující má právo podat 
námitku proti případnému zveřejnění záznamu ve smyslu zákona o ochraně 
osobních údajů. Námitka bude zaznamenána do zápisu a v případě uznání námitky 
bude před případným zveřejněním záznamu daná část záznamu upravena. Dále 
požádal všechny zastupitele o přihlášení se čipy, pokud tak již sami neučinili. 
 
Dle prezenční listiny je dnešnímu jednání přítomno 52 členů zastupitelstva. Pro 
přesnou informaci o počtu přítomných zde v sále byla provedena prezence pomocí 
hlasovacího systému – cvičným hlasováním (Hlasování č. 1). Konstatoval, že je 
přihlášeno a tedy na dnešním zasedání přítomno 52 členů ZOK. Jednání je tak 
přítomna nadpoloviční většina všech členů ZOK a je možné pokračovat v jednání.  
 
L. Okleštěk připomněl, že členové zastupitelstva se mohou hlásit o slovo v průběhu 
zasedání pomocí hlasovacího zařízení (v případě poruchy zvednutím ruky). Ke slovu 
je možno se přihlásit do ukončení diskuse. 
 
L. Okleštěk určil zapisovatelku Mgr. Kristýnu Rábovou a osobu zodpovědnou 
za obsluhu elektronického hlasovacího zařízení Ing. Luďka Niče, vedoucího odboru 
kancelář hejtmana, který je rovněž hlavním skrutátorem. Upozornil, že zápis 
z dnešního zasedání bude nutné ověřit 28. 12. 2017.  
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Zastupitelstvo schválilo jako ověřovatele zápisu:  
 
- ANO 2011  Ing. Ivo Zatloukal 
- ČSSD  Bc. Pavel Šoltys, DiS. 
- KSČM  Ludvík Šulda, BBA 
- Koalice pro OlK Mgr. Ivo Slavotínek 
- STAN+ProOl Mgr. Radek Brázda 
- ODS   Ing. Mgr. Martin Kučera, MPA, MBA 
- SPD+SPO  Mgr. Stanislav Kaláb 
 
Přítomno 52, pro 51, proti 0, zdržel se 1, nehlasovali 0. Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 2 
 
L. Okleštěk uvedl, že v souladu s platným jednacím řádem bude mandátová 
a volební komise zvolena až v případě potřeby a nikoliv automaticky na začátku 
jednání. 
 
K zápisu ze zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje ze dne 23. 11. 2017 nebyly 
vzneseny žádné námitky proti zápisu, v souladu s Jednacím řádem Zastupitelstva 
Olomouckého kraje se tedy zápis považuje za schválený. 
 
K dotazům členů zastupitelstva vzneseným na posledním zasedání dne 23. 11. 2017  
 
K bodu 13 – Žádosti o poskytnutí finančních darů z rozpočtu Olomouckého 
kraje pro Českou republiku – Hasičský záchranný sbor Olomouckého kraje 
Ing. Jurečka požádal o prověření, zda položky Společenský reprezentativní večer 
složek IZS OK a Televizní vysílání „V ohrožení bezpečně s IZS OK“, které byly 
uvedeny v tabulce č. 1 na str. 2 materiálu, jsou zařazeny do správné části rozpočtu. 
Domníval se, že by to mělo být financováno z jiné části rozpočtu, ne z krizového 
řízení. Navrhl, aby se tím případně zabýval i předseda Kontrolního výboru ZOK. 
Zařazení položek do rozpočtu bylo prověřeno a podklady byly předány předsedovi 
kontrolního výboru. Písemné stanovisko bylo zasláno Ing. Jurečkovi dne 
28. 11. 2017. 
 
L. Okleštěk připomněl, že návrhy na úpravy, změny a doplnění usnesení, 
navrženého v materiálu pro jednání zastupitelstva, předloženého zastupitelstvu dle  
Článku 7, odst. 4 jednacího řádu, se předkládají předsedajícímu písemně - na 
formuláři, který je připraven zastupitelům na stůl. 
 
 

Schválení programu zasedání zastupitelstva 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. 
Podkladové materiály byly k dispozici v aplikaci Předlohy od 1. 12. 2017 v řádném 
termínu dle jednacího řádu – body projednané do schůze Rady Olomouckého kraje 
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(ROK) 27. 11. 2017.  Už od 1. 12. 2017 byly podkladové materiály k dispozici také 
občanům ve veřejné mobilní aplikaci Olomoucký Kraj Zastupitelstvo.  
Dodatečně předkládané body byly k dispozici v aplikaci Předlohy od 12. 12. 2017, 
včetně modře aktualizované verze programu, kterou projednala ROK na své schůzi 
11. 12. 2017.  
Na stůl v den zasedání byly všem zastupitelům předloženy body: Aktualizovaný 
program ZOK, kde jsou zeleně označeny nové body, doplněné po dnešní mimořádné 
schůzi ROK (bod 5.2.2, 69 a 70), Příloha č. 3 k bodu 3 Zpráva o činnosti Rady 
Olomouckého kraje za uplynulé období (tj. usnesení rady z 11. 12. 2017), bod 
č. 5.2.2 Rozpočet Olomouckého kraje 2017 – rozpočtové změny – DODATEK č. 2 – 
materiál byl projednán na dnešní schůzi rady, stejně jako body bod č. 69 Podpora 
zákonodárné iniciativy Pardubického kraje ve věci systémové podjatosti novelizací 
zákona č. 500/2004 Sb., správní řád, ve znění pozdějších předpisů a bod č. 70 
Plnění objednávky regionální železniční dopravy v roce 2019. Bod č. 42 Založení 
akciové společnosti Olomouckého kraje na využívání zbytkových směsných 
komunálních odpadů byl z programu jednání stažen. 
Od 7. 12. 2017 jsou podkladové materiály k dispozici občanům také na webu 
Olomouckého kraje. 
 
L. Okleštěk informoval o žádosti o předsunutí bodu 66 – Změna termínů vyúčtování 
akcí realizovaných Správou silnic Olomouckého kraje, p. o za bod 20. 
 
 
Program zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje: 
 
1. Zahájení, volba ověřovatelů zápisu, schválení programu zasedání 

2. Kontrola plnění usnesení Zastupitelstva Olomouckého kraje 

3. Zpráva o činnosti Rady Olomouckého kraje za uplynulé období 

4. Zápisy ze zasedání výborů Zastupitelstva Olomouckého kraje 

4.1. Zápis ze zasedání výboru Zastupitelstva Olomouckého kraje – Výbor pro 

regionální rozvoj  - materiál bude předložen dodatečně 

5.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2017 – čerpání revolvingového úvěru Komerční 

banky, a. s. 

5.1.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2017 – čerpání revolvingového úvěru Komerční 

banky, a. s. – DODATEK  - materiál bude předložen dodatečně 

5.2. Rozpočet Olomouckého kraje 2017 – rozpočtové změny 

5.2.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2017 – rozpočtové změny – DODATEK  - 

materiál bude předložen dodatečně 

5.2.2. Rozpočet Olomouckého kraje 2017 – rozpočtové změny – DODATEK č. 2 - 

materiál bude předložen na stůl 

5.3. Rozpočet Olomouckého kraje 2017 – účelové dotace ze státního rozpočtu 

obcím Olomouckého kraje 
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5.3.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2017 – účelové dotace ze státního rozpočtu 

obcím Olomouckého kraje – DODATEK  - materiál bude předložen 

dodatečně 

5.4. Rozpočet Olomouckého kraje 2017 – plnění rozpočtu k 31. 10. 2017 

6. Rozpočet Olomouckého kraje 2018 – návrh rozpočtu  

7. Střednědobý výhled rozpočtu Olomouckého kraje na období 2019–2020 

8. Finanční záležitosti Správy silnic Olomouckého kraje, příspěvkové organizace 

9. Dodatek č. 23 zřizovací listiny příspěvkové organizace Správa silnic 

Olomouckého kraje 

10. Žádost obce Vikýřovice o spolupráci při přípravě a realizaci projektu 

Rekonstrukce mostu ev. č. 44638-2 

11. Dotační program Podpora výstavby a oprav cyklostezek 2018 – vyhlášení 

12. Dotační program Podpora opatření pro zvýšení bezpečnosti provozu 

a budování přechodů pro chodce 2018 – vyhlášení 

13. Smlouva o poskytnutí individuální dotace městu Mohelnice - materiál bude 

předložen dodatečně 

14. Zajištění dopravní obslužnosti drážní osobní regionální dopravou v roce 2018 

v Olomouckém kraji  

15. Zajištění dopravní obslužnosti veřejnou linkovou dopravou v roce 2018 

v Olomouckém kraji  

16. Smlouva o úhradě kompenzace za vzájemné zajištění dopravní obslužnosti 

veřejnou linkovou osobní dopravou s Jihomoravským krajem  

17. Smlouva o finanční spolupráci ve veřejné linkové osobní dopravě se Zlínským 

krajem  

18. Dodatek č. 1 ke smlouvě o finanční spolupráci ve veřejné linkové osobní 

dopravě s Moravskoslezským krajem 

19. Smlouva o úhradě kompenzace se statutárním městem Přerov 

20. Smlouva o spolupráci ve veřejné linkové osobní dopravě s Pardubickým 

krajem - materiál bude předložen dodatečně 

21.1. Majetkoprávní záležitosti – odprodej nemovitého majetku 

21.1.1. Majetkoprávní záležitosti – odprodej nemovitého majetku – DODATEK  - 

materiál bude předložen dodatečně 

21.2. Majetkoprávní záležitosti – odkoupení nemovitého majetku 
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21.2.1. Majetkoprávní záležitosti – odkoupení nemovitého majetku – DODATEK  - 

materiál bude předložen dodatečně 

21.3. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatné převody nemovitého majetku 

21.3.1. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatné převody nemovitého majetku – 

DODATEK  - materiál bude předložen dodatečně 

21.4. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatná nabytí nemovitého majetku 

21.5. Majetkoprávní záležitosti – vzájemné bezúplatné převody nemovitého majetku 

21.6. Majetkoprávní záležitosti – užívání nemovitého majetku 

22. Dodatky zřizovacích listin školských příspěvkových organizací 

23. Program na podporu vzdělávání na vysokých školách v Olomouckém kraji 

v roce 2018 – vyhlášení 

24. Studijní stipendium Olomouckého kraje na studium v zahraničí v roce 2018 – 

vyhlášení 

25. Program památkové péče v Olomouckém kraji 2018 – vyhlášení 

26. Program na podporu sportovní činnosti v Olomouckém kraji v roce 2018 – 

vyhodnocení 

27. Program na podporu sportu v Olomouckém kraji v roce 2018 – vyhlášení 

28. Program na podporu sportovní činnosti dětí a mládeže v Olomouckém kraji 

v roce 2018 – vyhlášení 

29. Program na podporu handicapovaných sportovců v Olomouckém kraji v roce 

2018 – vyhlášení 

30. Program na podporu výstavby a rekonstrukcí sportovních zařízení v obcích 

Olomouckého kraje v roce 2018 – vyhlášení 

31. Dodatek zřizovací listiny příspěvkové organizace v oblasti kultury 

32. Dodatky k veřejnoprávním smlouvám o poskytnutí dotace na výkon 

regionálních funkcí knihoven v roce 2017 

33. Zajištění a financování regionálních funkcí knihoven v Olomouckém kraji 

v roce 2018 

34. Program podpory kultury v Olomouckém kraji v roce 2018 – vyhlášení - 

materiál bude předložen dodatečně 

35. Program na podporu stálých profesionálních souborů v Olomouckém kraji 

v roce 2018 – vyhlášení - materiál bude předložen dodatečně 

36. Pravidla ocenění za významný přínos kulturnímu rozvoji regionu – Cena 
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Olomouckého kraje za přínos v oblasti kultury  

37. Dodatek č. 1 ke smlouvě o poskytnutí dotace obci Nemile – kanalizace a ČOV 

Nemile 

38. Dodatek č. 1 ke smlouvě o poskytnutí dotace obci Nemile – vodovod Lupěné 

39. Dodatek č. 1 ke smlouvě o poskytnutí dotace obci Jakubovice  - materiál 

bude předložen dodatečně 

40. Dodatek č. 1 ke smlouvě o poskytnutí dotace obci Křenovice - materiál bude 

předložen dodatečně 

41. Program na podporu lesních ekosystémů 2018–2020 – vyhlášení - materiál 

bude předložen dodatečně 

42. Založení akciové společnosti Olomouckého kraje na využívání zbytkových 

směsných komunálních odpadů - staženo 

43. Program finanční podpory poskytování sociálních služeb v Olomouckém kraji 

44. Dotační program pro sociální oblast 2018 – vyhlášení 

45. Dodatky zřizovacích listin příspěvkových organizací v oblasti sociální 

46. Síť sociálních služeb Olomouckého kraje na rok 2018 

47. Postup pro aktualizaci sítě sociálních služeb Olomouckého kraje 

48. Dotační program Olomouckého kraje „Program na podporu zdraví a zdravého 

životního stylu v roce 2018“ – vyhlášení 

49. Dodatky zřizovacích listin příspěvkových organizací v oblasti zdravotnictví 

50. Dotační program na podporu podnikání 2018 – vyhlášení 

51. Program na podporu místních produktů 2018 – vyhlášení 

52. Program obnovy venkova Olomouckého kraje 2018 – vyhlášení  

53. Účast Olomouckého kraje v projektu České televize Srdce regionu 

54. Projekty spolufinancované z evropských a národních fondů ke schválení 

financování 

55. Dotační program Kotlíkové dotace v Olomouckém kraji I. – dodatky ke 

smlouvám o poskytnutí dotace  

56. Dotační program Olomouckého kraje „Dotace na činnost, akce a projekty 

hasičů, spolků a pobočných spolků hasičů Olomouckého kraje 2018“ – 

vyhlášení 

57. Dotační program Olomouckého kraje „Program na podporu JSDH 2018“ – 

vyhlášení 
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58. Poskytnutí věcného daru z rozpočtu Olomouckého kraje České republice – 

Hasičskému záchrannému sboru Olomouckého kraje 

59. Dotační program na podporu cestovního ruchu a zahraničních vztahů 2018 – 

vyhlášení 

60. Volba přísedících Krajského soudu v Ostravě, pobočky v Olomouci 

61. Odměňování členů Zastupitelstva Olomouckého kraje a členů výborů, komisí 

a zvláštních orgánů  - materiál bude předložen dodatečně 

62. Dodatek č. 1 ke smlouvě o poskytnutí dotace společnosti Bio Illusion s.r.o.  - 

materiál bude předložen dodatečně 

63. Etický kodex člena Zastupitelstva Olomouckého kraje  - materiál bude 

předložen dodatečně 

64. Dotace na pořízení, rekonstrukci a opravu požární techniky a nákup věcného 

vybavení JSDH obcí Olomouckého kraje 2016 – dodatek ke smlouvě s obcí 

Lipová-lázně  - materiál bude předložen dodatečně 

65. Dodatky k veřejnoprávním smlouvám o poskytnutí dotace v rámci 

individuálních žádostí v oblasti sportu v roce 2017  - materiál bude 

předložen dodatečně 

66. Změna termínů vyúčtování akcí realizovaných Správou silnic Olomouckého 

kraje, p. o.  - materiál bude předložen dodatečně 

67. Individuální dotace z rozpočtu Olomouckého kraje 2018  - materiál bude 

předložen dodatečně 

68. Personální záležitosti Výboru pro zdravotnictví Zastupitelstva Olomouckého 

kraje  - materiál bude předložen dodatečně 

69. Podpora zákonodárné iniciativy Pardubického kraje ve věci systémové 

podjatosti novelizací zákona č. 500/2004 Sb., správní řád, ve znění 

pozdějších předpisů  - materiál bude předložen na stůl 

70. Plnění objednávky regionální železniční dopravy v roce 2019 - materiál bude 

předložen na stůl 

71. Různé 

72. Závěr 

 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/1/2017 
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Přítomno 53 pro 53, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0.  
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 3 

 
 
2. Kontrola plnění usnesení Zastupitelstva Olomouckého kraje 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Vyzval zastupitele k dotazům. 
K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/2/2017 
Přítomno 53, pro 53, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 4 
 
 

3. Zpráva o činnosti Rady Olomouckého kraje za uplynulé období 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Vyzval zastupitele k dotazům. 
K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/3/2017 
Přítomno 53, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 5 
 
 

4. Zápisy ze zasedání výborů Zastupitelstva Olomouckého kraje 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Vyzval zastupitele k dotazům. 
K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/4/2017 
Přítomno 53, pro 52, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 6 
 
 

4.1. Zápis ze zasedání výboru Zastupitelstva Olomouckého kraje – 
Výbor pro regionální rozvoj  
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Vyzval zastupitele k dotazům. 
K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/5/2017 
Přítomno 53, pro 52, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 7 
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5.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2017 – čerpání revolvingového úvěru 
Komerční banky, a. s. 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek. V materiálu se jedná o jednotlivé čerpání 
z revolvingového úvěru určeného na předfinancování investičních akcí 
spolufinancovaných z fondů Evropské unie (EU). Třetí a čtvrté dílčí čerpání tohoto 
revolvingového úvěru je určeno na předfinancování projektů v celkové výši 
79,329 mil. Kč. Z tohoto úvěru bylo doposud vyčerpáno 165 000 583 Kč. Úvěr bude 
splácen z přijatých dotací. První dotace očekáváme v I. čtvrtletí roku 2018. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. 
 
Ing. Mazochová: Finanční výbor ZOK minulý týden doporučil zastupitelům návrhy na 
usnesení v celém bodě 5 schválit. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/6/2017 
Přítomno 53, pro 53, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 8 
 
 

5.1.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2017 – čerpání revolvingového úvěru 
Komerční banky, a. s. – DODATEK  
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek. V materiálu se jedná o jednotlivé čerpání 
revolvingového úvěru, určeného na předfinancování investičních akcí 
spolufinancovaných z fondů EU. Páté dílčí čerpání revolvingového úvěru je určeno 
na předfinancování projektů v celkové výši 18,251 mil. Kč. Z revolvingového úvěru 
bylo vyčerpáno 183,833 mil. Kč. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. 
 
Mgr. Slavotínek: Dotázal se, zda je čerpání uvedeno v korunách a nikoliv v tisících 
korunách a zda je potřeba krýt částku 4 356 Kč revolvingovým úvěrem. 
 
Mgr. Zemánek: K financování a kofinancování některých z těchto projektů jsou 
určeny revolvingové úvěry, které jsou zařazeny do seznamu, ať už je to 
kofinancování částkou v řádech tisíců anebo milionů. 
 
Mgr. Slavotínek: Dotázal se, zda je nutné čerpat revolvingový úvěr v částce 
180 mil. Kč, i když je rozpočet Olomouckého kraje (OK) v přebytku. 
 
Mgr. Zemánek: Z důvodu vytvoření schodkového rozpočtu tak, aby byl vyrovnaný na 
výdajové a příjmové stránce, muselo být dorovnáno financování evropských projektů 
půjčkou v roce 2017. Ta je určena k tomu, aby se předfinancování zvládlo, jelikož 
cash–flow OK v dané chvíli nestačí na financování těchto evropských projektů. 
Z důvodu zůstatku prostředků na financování vlastního majetku z vlastních zdrojů, 
především příspěvkových organizací (PO), dle předloženého seznamu v návrhu 
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investic na rok 2018, byly k tomu účelu sníženy o 100 mil. Kč dotační programy 
a uzavřen 200 milionový úvěr.  
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/7/2017 
Přítomno 53, pro 52, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 9 
 
 

5.2. Rozpočet Olomouckého kraje 2017 – rozpočtové změny 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek. Rozpočtové změny v Příloze č. 6–9 ovlivňují 
příjmy OK v celkové výši 3 218 895,93 Kč. Jedná se o zapojení vratek od PO na 
základě výzvy OK k vrácení dotace, navýšení prostředků fondů sociálních potřeb 
v souvislosti se zvýšením platů zaměstnanců, snížení předpokládaných příjmů 
KIDSOK od obcí na úhradu protarifovací ztráty, úpravu příjmů z pronájmu PO 
a zapojení příjmů ze sankčních plateb, pokut příjmu z propadlých jistot a splátek 
dluhů investičních akcí. V případě tranší se jedná především o zapojení účelových 
dotací ze státního rozpočtu pro OK a jím zřizované PO, přesuny finančních 
prostředků mezi jednotlivými odbory, či přesuny uvnitř rozpočtu jednotlivých odborů 
v rámci schváleného rozpočtu. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/8/2017 
Přítomno 53, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 10 
 

 
5.2.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2017 – rozpočtové změny – 
DODATEK  
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek. V tomto materiálu se jedná opět o přesuny 
mezi jednotlivými odbory a přesuny uvnitř rozpočtu jednotlivých odborů v rámci 
schváleného rozpočtu. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/9/2017 
Přítomno 53, pro 52, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 11 
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5.2.2. Rozpočet Olomouckého kraje 2017 – rozpočtové změny – 
DODATEK č. 2 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek. Informoval, že Příloha č. 1 byla odsouhlasena 
na dnešním jednání ROK. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/10/2017 
Přítomno 53, pro 52, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 12 
 
 

5.3. Rozpočet Olomouckého kraje 2017 – účelové dotace ze státního 
rozpočtu obcím Olomouckého kraje 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek. V tomto materiálu se jedná o tzv. průtokové 
dotace obcím OK a PO zřizovaných obcemi, které jsou poskytované ze státního 
rozpočtu. Přijaté dotace nejsou součástí rozpočtu OK, ale jsou rozpočtem pouze 
distribuovány na jednotlivá IČ. Jedná se například o dotace na volby, dotace pro PO 
zřizované obcemi na projekty financované v rámci operačních programů výzkum, 
vývoj a vzdělání apod. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/11/2017 
Přítomno 53, pro 52, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 13 
 
 

5.3.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2017 – účelové dotace ze státního 
rozpočtu obcím Olomouckého kraje – DODATEK  
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek. Jde o dodatek předchozího materiálu. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/12/2017 
Přítomno 53, pro 52, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 14 
 

 
5.4. Rozpočet Olomouckého kraje 2017 – plnění rozpočtu k 31. 10. 2017 
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Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek. Rozpočet se vyvíjí rovnoměrně. Saldo příjmů 
a výdajů je k datu 31. 10. 2017 ve výši 565 mil. Kč, přičemž daňové příjmy jsou 
plněny.  Přeplněny jsou o 293 mil. Kč. Informoval o vzniklých drobných chybách, na 
které je kvůli auditu a kontrolám z Ministerstva financí nutno upozornit a hlasováním 
rozhodnout o nápravě. Ke schválení je předloženo nápravné opatření vztahující se 
ke schválenému rozpočtu na rok 2017. Při schvalování návrhu rozpočtu na rok 2017 
na ZOK dne 9. 12. 2016 byla v důvodové zprávě (DZ) technická chyba, která byla 
způsobena tím, že poslední ROK, která projednávala návrh rozpočtu dne 
28. 11. 2016, provedla změny v návrhu rozpočtu. Tyto změny byly správně 
zapracovány do všech příloh, ale bohužel nebyla opravena DZ. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/13/2017 
Přítomno 53, pro 52, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 15 
 
 

6. Rozpočet Olomouckého kraje 2018 – návrh rozpočtu  
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek. Jedná se o klíčový materiál. Pro celkovou 
orientaci a rekapitulaci je zásadní Příloha č. 1, což je bilance příjmů, výdajů 
a financování. Daňové příjmy jsou navrženy s nárůstem téměř 8 % oproti roku 
2017. Tento nárůst je navržen s ohledem na aktuální plnění rozpočtu daňových 
příjmů a předpoklad výtěžnosti daňových příjmů pro rok 2018. V oblasti příjmů 
dochází k valorizaci příspěvku na výkon státní správy o 5 %, k nárůstu odvodů PO 
z fondu investic o téměř 24 %. Pro rok 2018 je PO nařízen odvod z fondu investic ve 
výši 90 % oproti roku 2017, kdy byl jenom 80 %. U výdajů odborů a u příspěvků pro 
PO dochází k nárůstu, který je způsoben především z důvodu nařízení vlády 
č. 564/2006 Sb., kdy docházelo k navýšení platů zaměstnanců ve veřejných 
službách a správě. Dotační programy zahrnují oproti roku 2017 nové dotační tituly, 
které byly zapracovány v souladu s usnesením ZOK ze dne 18. 9. 2017, kde byl 
schválen vzorový dotační program, seznam dotačních programů pro rok 2018 
a alokace dotačních programů. Cílem rozpočtu bylo zabezpečit finanční prostředky 
na pokrytí investic a oprav na majetku OK. Investice a opravy zahrnují rozpracované 
akce, projekty spolufinancované z fondů EU a nové investice a opravy. Vzhledem 
k tomu, že výdaje rozpočtu OK výrazně narostly, bylo nutné hledat další zdroje na 
pokrytí všech výdajů a splátek úvěru z předchozích let. V návrhu rozpočtu jsou 
zapracovány zůstatky na bankovních účtech z roku 2017 ve výši 402 mil. Kč, dále 
jsou v rozpočtu zapojeny i finanční prostředky ve výši 100 mil. Kč z vkladových účtů 
s výpovědní lhůtou, které již byly vypovězeny. Součástí návrhu rozpočtu jsou taktéž 
finanční prostředky z úvěru, a to především 100 mil. Kč z úvěru na spolufinancování 
projektů z fondů EU u Komerční banky a 200 mil. Kč z úvěru na financování investic 
a oprav majetku u PPF banky, což je materiál, který byl schválen na předchozím 
mimořádném ZOK dne 23. 11. 2017. Záměrem bylo pokusit se zjistit všechny 
problémy, které se týkají především PO, proto nebyly moc limitovány. Z tohoto 
důvodu jsme měli nedofinancováno 1,7 mld. Kč a rezervy se musely hledat 
především na odborech. Snahou bylo najít rozumné investice, které nebyly ještě 
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v běhu nebo nebyly připraveny a dále najít proporci ve vztahu k rozpočtu, k tomu 
nezbytně nutnému, co se musí udělat. Ačkoli byla snaha nezasahovat do chodů 
především PO, protože 54 % tohoto rozpočtu, který není průtokový, jde do PO, tak 
stále zůstala necelá 0,5 mld. Kč k tomu, aby se našly zdroje na zafinancování, takže 
tam jsme razantně šli u investic na 300 mil. Kč do našich PO. Abychom dokázali 
zafinancovat 300 mil. Kč v těchto investicích, aniž bychom sáhli na rozpočty PO, 
museli jsme požádat organizace prostřednictvím tohoto návrhu rozpočtu o odvody 
90 % namísto těch 80 % a museli jsme snížit předpokládané dotace na dotační tituly 
o 100 mil. Kč s tím, že jsme schválili půjčku u PPF banky ve výši 200 mil. Kč, u které 
jsme se zavázali a je podepsána tak, že bude splacena do konce funkčního období. 
Značnou část bychom rádi splatili z přebytku letošního rozpočtu. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. 
 
Ing. Mazochová: Informovala, že Finanční výbor ZOK doporučuje zastupitelům 
rozpočet schválit. 
 
Ing. Šafařík: Dotázal se, zda se Mgr. Zemánek domnívá, že je v pořádku, aby byl 
rozpočet s takovýmto schodkem, přestože je dlouhodobý hospodářský růst 
a ekonomice se daří. 
 
Mgr. Zemánek: Veškerá rozhodnutí státu prostřednictvím nařízení vlády, především 
o nárůstu platů způsobilo, že rozpočtovým určením daní sice kraje dostaly za 
poslední 3 roky zhruba necelou 1mld. Kč navýšení, ale více než 0,5 mld. Kč jsme dali 
do plnění vládních nařízení o růstu platů v našich PO, čili zbývajících 400 mil. Kč na 
to, co nám zákon ukládá o krajích, co máme financovat a rozpočtovat. Snažili jsme 
se získat finanční prostředky z EU, a tudíž jsme se dostali k tomuto schodkovému 
rozpočtu. Sdělil, že hejtman OK inicioval na Asociaci krajů s ostatními hejtmany 
právě ty skutečnosti, že vláda by neměla financovat svoje nařízení o opatření ve 
vztahu k platům prostřednictvím krajů. Např. 54 mil. Kč muselo být v loňském roce 
vyplaceno dopravcům. Sice něco bylo dofinancováno prostřednictvím finančních 
prostředků na opravy a rekonstrukce silnic, nicméně v letošním roce se nic takového 
zatím nestalo. Uvedl, že konečné hospodaření bude známo k 30. 6. 2018. 
 
Ing. Šafařík: Dotázal se, jaký se předpokládá přebytek rozpočtu po započtení 
přebytku z letošního roku. 
 
Mgr. Zemánek: Vše ostatní nasvědčuje tomu, že by se mohlo jednat o pár desítek 
milionů Kč. 
 
L. Okleštěk: Sdělil, že přebytek rozpočtu hospodaření minulého roku, bude 
k 30. 6. 2018 a poté se uvidí, kolik finančních prostředků zůstane a v jakém rozsahu 
bude možné je zapojit, ale i eventuálně i úvěr snížit.  
 
Ing. Sršeň, Ph.D: Sdělil, že si připravil prezentaci. Jedná se o přehled programů 
obnovy venkova jednotlivých krajů. Domnívá se, že by si venkov v OK zasloužil 
takovou podporu jakou má např. Plzeňský, Jihočeský nebo Pardubický kraj. Navrhl 
upravit usnesení tak, aby Program obnovy venkova OK byl navýšen o 19 mil. na 
51 mil. Kč. 
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L. Okleštěk: Sdělil, že se naposledy dohodli, že si všichni předají zpracované 
materiály a zamyslí se nad tím, jak v příštím období zapracovat strukturu dotačních 
titulů, což s ním nikdo nekonzultoval. Odbor strategického rozvoje kraje, který se 
touto problematikou zabývá, připravuje podklady a na základě těchto materiálů bude 
navržen operativnější program obnovy venkova, navazující na skutečné potřeby 
venkova. Dále dodal, že jde do venkova daleko více finančních prostředků, než je 
alokovaných programů obnovy venkova. 
 
Ing. Sršeň, Ph.D.: Požádal o zpracování podkladu s vyčíslením, kolik finančních 
prostředků šlo z jiných (mimo POV) dotačních titulů do obcí a měst do 5000 obyvatel 
v OK. 
 
RNDr. Seitlová: Uvedla, že pozvání na projednání rozpočtu, jeho základních 
parametrů, bylo v srpnu, v době dovolených.  Z tohoto důvodu nebylo možné 
připravit na jednání podklady. Požádala o dřívější lhůtu při přípravě příštího rozpočtu 
pro seznámení v klubech, aby měli dostatek času se se vším seznámit a dříve zaslat 
podklady. 
 
L. Okleštěk: První seminář k rozpočtu byl na jaře. Další seminář proběhl v červenci 
kvůli závěrečnému účtu k 30. 6., abychom věděli, s jakým přebytkem hospodaření 
můžeme v rozpočtu počítat. Připomínku bere na vědomí a bude dán větší prostor pro 
přípravu. 
 
Mgr. Fr. Horák: Sdělil, že na semináři k přípravě rozpočtu a dotačním programům 
padl návrh klubu na zvýšení  podpory dotace JSD hasičů – částka 10 mil. Kč, jelikož 
všichni na obcích mají dobrovolné hasiče. Dotázal se, zda by tuto částku bylo možné 
ponechat. 
 
Mgr. Zemánek: Jak již bylo řečeno, 300 mil. Kč bylo ponecháno na nové investice 
s tím, že 200 mil. Kč tvoří půjčka u PPF. Zbývajících 100 mil. Kč, které chyběly, jsme 
vzali z dotačních titulů s tím, že v případě přebytku hospodaření budou potřebné 
dotační tituly dofinancovány ve 2. polovině roku 2018.  
 
L. Okleštěk: Pokud bude přebytek hospodaření v těch intencích, jak předpokládáme, 
tak jsou dotační tituly, které máme připraveny pro okamžité zařazení zpátky 
k navýšení alokace právě v těchto programech. Přečetl návrh usnesení Ing. Sršně. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Hlasování o protinávrhu Ing. Sršně, Ph.D.: 
 
Zastupitelstvo Olomouckého kraje schvaluje navýšení alokace „Programu 
obnovy venkova Olomouckého kraje 2018“ o 19 mil. Kč na 51 mil. Kč 
přesunutím prostředků z položky „individuální projekty“.  
 
Přítomno 53, pro 16, proti 8, zdrželo se 27, nehlasovali 2  
Návrh nebyl přijat. 
Hlasování č. 16 
 
Hlasování o předloženém návrhu usnesení: 
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Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/14/2017 
Přítomno 53, pro 38, proti 2, zdržel se 11, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 17 
 
 

7. Střednědobý výhled rozpočtu Olomouckého kraje na období  
2019–2020 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek. Výhled rozpočtu se sestavuje na období dvou 
až pěti let. Poslední střednědobý výhled rozpočtu OK na období 2018–2020 byl 
schválen ZOK dne 19. června 2017. Pokud dojde k výrazné změně v rámci 
rozpočtového hospodaření, je nutné co nejdříve aktualizovat střednědobý výhled 
rozpočtu. Nový střednědobý výhled rozpočtu OK na období 2019–2020 je 
vypracován z důvodu přijetí nového úvěru na financování investic a oprav majetku 
OK schváleného na zastupitelstvu ze dne 23. listopadu 2017. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. 
 
Ing. Šafařík: Požádal o vysvětlení velkého nárůstu v příjmové stránce mez roky 2018 
a 2019. Tato stránka je asi o 1 mld. Kč větší než v roce 2017. 
 
Mgr. Zemánek: Do rozpočtu byly zapojené veškeré zdroje, které byly v roce 2017 
k dispozici. Pokud se má změnit pozitivně pro OK další příjem prostředků ze státního 
rozpočtu, muselo by dojít v rozpočtovém určení daní k nějaké změně. S rokem 2018 
je to maximální zapojení veškerých rezerv roku 2017 na rozpočet roku 2018. 
 
Ing. Mazochová: Střednědobý výhled Finanční výbor ZOK rovněž probral 
a doporučuje zastupitelům schválit.  
 
RNDr. Seitlová: Hovoří se o zapojení všech možných rezerv a očekávají se určité 
změny. Během příštího roku a dalších let naopak musíme očekávat určitou recesi 
a snížení výkonnosti ekonomiky, tudíž i daňových příjmů. 
 
Mgr. Zemánek: Bude nutné s tím něco udělat. Co se týče např. zajištění krytí ztrát 
rezerv dopravců, tak z 900 mil. Kč jsme se dostali na 1 mld. Kč. Je to vždy daň za 
něco, jestliže něco máme perfektně pokryto, jako je třeba doprava. 
 
Ing. A. Kalous: Česká národní banka v nové prognóze zlepšila odhad růstu české 
ekonomiky v letošním roce na 4,5 % z 3,6 % odhadovaných v srpnu. Pro příští rok 
Česká národní banka zlepšila odhad na 3,4 % v předchozích 3,2 %. Pro rok 2019 
odhad růstu na 3,1 %.  
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/15/2017 
Přítomno 53, pro 44, proti 0, zdržel se 6, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 18 
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8. Finanční záležitosti Správy silnic Olomouckého kraje, příspěvkové 
organizace 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Zahradníček. Jedná se o narovnání vztahů na 
financování projektových dokumentací staveb a na akce, které je potřeba 
dofinancovat.  Dochází pouze k přesunu částek mezi jednotlivými akcemi 
a nedochází již k navyšování žádných finančních prostředků. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/16/2017 
Přítomno 53, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 5 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 19 
 
 

9. Dodatek č. 23 zřizovací listiny příspěvkové organizace Správa 
silnic Olomouckého kraje 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Zahradníček. V tomto případě se jedná o výčet 
nemovitého majetku ve vlastnictví OK předaného do hospodaření a odejmutého 
z hospodaření Správě silnic OK. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/17/2017 
Přítomno 53, pro 47, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 6 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 20 
 
 

10. Žádost obce Vikýřovice o spolupráci při přípravě a realizaci 
projektu Rekonstrukce mostu ev. č. 44638-2 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Zahradníček. Obec Vikýřovice připravuje protipovodňová 
opatření a v rámci tohoto úseku, který se má touto stavbou dotknout, se nachází také 
most v majetku OK. Je potřeba zvýšit jeho průtočnost a proto obec Vikýřovice 
navrhla, aby se OK stal partnerem této akce. Zapojení OK jako partnera projektu 
bude znamenat finanční spoluúčast na rekonstrukci předmětného mostu, a to ve výši 
15 %, zbývajících 85 % nákladů na rekonstrukci mostu bude hrazeno z dotace 
Operačního programu životního prostředí (OPŽP).  
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/18/2017 
Přítomno 53, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
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Hlasování č. 21 
 
 

11. Dotační program Podpora výstavby a oprav cyklostezek 2018 – 
vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Zahradníček. V minulosti byla na tento projekt 
vynaložena částka 7 mil. Kč. Vzhledem k tomu, že u tohoto programu byly 
dlouhodobě požadavky vyšší, než co bylo nabízeno obcím, došlo v letošním roce 
k navýšení ve výši 10 mil. Kč. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/19/2017 
Přítomno 53, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 22 
 
 

12. Dotační program Podpora opatření pro zvýšení bezpečnosti 
provozu a budování přechodů pro chodce 2018 – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Zahradníček.  Ve schváleném rozpočtu roku 2018 jsou 
pro tento dotační program vyčleněny finanční prostředky ve výši 8 750 tis. Kč. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Byla provedena oprava v DZ: 

 na str. 1 byl v prvním odstavci text… Podpora výstavby a oprav cyklostezek 
2018 nahrazen textem… Podpora opatření pro zvýšení bezpečnosti 
provozu a budování přechodů pro chodce 2018 

 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/20/2017 
Přítomno 53, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 23 
 
 

13. Smlouva o poskytnutí individuální dotace městu Mohelnice 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Zahradníček. Na začátku roku 2017 byla městu 
Mohelnice přidělena dotace ve výši 438 988 Kč. V průběhu roku 2016 nebyla 
vyčerpána a řešila se individuální dotací na rok 2017. Ani v tomto roce se městu 
Mohelnice nepodařilo finanční prostředky vyčerpat. Informoval, že se starostou 
města Mohelnice projednával celou záležitost. Vzhledem k tomu, že město opět není 
reálně schopné zajistit vyhotovení projektové dokumentace a OK tak městu již 
druhým rokem ponechává částku téměř 0,5 mil. Kč, což nelze považovat za efektivní 
a hospodárné, rozhodla se ROK dál tuto akci nepodporovat. 
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L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/21/2017 
Přítomno 53, pro 48, proti 0, zdržel se 2, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 24 
 
 

14. Zajištění dopravní obslužnosti drážní osobní regionální dopravou 
v roce 2018 v Olomouckém kraji  
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Zahradníček. K rozsahu dopravní obslužnosti na 
železnici poznamenal, že se převážně jedná o stejný rozsah jako v letošním roce, 
a to o částku ve výši 473 500 Kč. Tato částka je deklarovaná a bude předmětem 
jednání v době zpracování tohoto materiálu. Částka uvedená v rozpočtu bude ještě 
předmětem dalších jednání KIDSOKu s ČD. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům.  
 
Mgr. Slavotínek: Vyhodnocení tohoto materiálu neřeší letité koncepční problémy 
v oblasti regionální železniční dopravy v OK.  Problémem jsou především některé 
spoje na hlavní koridorové trati, jejíž využití je minimální a jsou duplicitní k často 
poměrně bohaté nabídce dálkových spojů ve stejné trase. V OK se nachází 
momentálně celkem 8 regionálních tratí s minimální nebo žádnou objednávkou 
osobní dopravy. Z toho vyplývá, že daleko více regionálních tratí je v režimu 
minimálního nebo žádného provozu, než v režimu provozu normálního.  Díky tomu je 
OK na špičce ohledně redukce regionální železnice v rámci celé republiky. To vše 
v situaci, kdy železniční doprava roste za posledních 6 let o rekordních 34 %. I tam, 
kde je objednávka jistá nebo je redukována doprava o víkendech, například Zlaté 
Hory, jede první vlak až v sobotu. Přitom je zřejmé, že příliv místních studentů nebo 
i turistů nastává už v pátek. Mimo to jsou značné problémy v jiných oblastech, např. 
neschopnost zajistit návaznost vlaků v uzlových stanicích, neúnosné přeplňování 
drasticky zkrácených spěšných vlaků, např. na ose Zábřeh na Moravě – Jeseník. 
Sdělil, že nemá ani tak problém s obecnou formulací tohoto dokumentu, ani 
s finanční částkou, která je s tím spojená, ale především s tím, že finance na 
dopravní obslužnost jsou vynakládány nevyrovnaně.  Požádal o zpracování 
připomínek členů Komise pro dopravu ROK v příštím roce pro další objednávku. 
 
Ing. Zahradníček: Sdělil, že nárůst kolem 20 mil. Kč ročně vyplývá ze smlouvy, 
kterou má OK s ČD. Nárůst ceny ovlivňuje: 1) inflace a 2) zdražení dopravní cesty. 
ROK na mimořádné schůzi dne 18. 12. 2017 rovněž projednávala možnost, zapojit 
konkurenta k ČD, který by zlepšil komfortnost a cenu za jeden vlakokilometr. Dále 
nabídnul spolupráci při projednání případných připomínek.  
 
Mgr. Slavotínek: Uvedl, že Ing. Tužín v Komisi pro dopravu ROK již s těmito 
připomínkami vystoupil, ale nebyly akceptovány. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
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Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/22/2017 
Přítomno 53, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 25 
 
 

15. Zajištění dopravní obslužnosti veřejnou linkovou dopravou v roce 
2018 v Olomouckém kraji  
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Zahradníček. Na základě postupného schválení 
vybraných dodavatelů k veřejným zakázkám „Zajištění dopravní obslužnosti OK 
veřejnými službami v přepravě cestujících veřejnou linkovou dopravou“ na 
14 soutěžených oblastí ROK byly uzavřeny smlouvy s vybranými dodavateli. U dvou 
z těchto oblastí (Jesenicko a Prostějovsko JV) probíhá nadále správní řízení na 
Úřadu pro ochranu hospodářské soutěže (ÚOHS). Vzhledem k tomu, že nebylo 
vydáno pravomocné rozhodnutí v těchto správních řízeních, byla obslužnost těchto 
oblastí zadána přímým zadáním na maximální dobu dvou let. Tuto nabídku přijala 
ARRIVA MORAVA a.s. Předpokládaný vysoutěžený rozsah dopravní obslužnosti činí 
v roce 2018 cca 21,5 mil. km. V rámci zajišťování závazku veřejné služby vznikají 
dopravcům s ohledem na nařízené objízdné trasy zvýšené náklady. Dopravci náleží 
úhrada vícenákladů, které souvisí s celkovým objednaným rozsahem dopravní 
obslužnosti, za podmínek stanovených Smlouvou o veřejných službách. Kraj 
prostřednictvím KIDSOK od roku 2018 dopravci uhradí celkové vícenáklady, vzniklé 
realizací všech plánovaných uzavírek. Způsob úhrady těchto vícenákladů se tedy 
uzavřením nových smluv o veřejných službách na období let 2018–2027 mění. Proto 
již nebude platit usnesení ROK ze dne 18. 2. 2010. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům.  
 
Ing. Sršeň, Ph.D.: Vznesl dotaz, z jakého důvodu byly vysoutěženy tak vysoké 
částky za km, když např. v Libereckém nebo Pardubickém kraji jsou tyto částky 
podstatně nižší. Ušetřené finanční prostředky by se mohly využít pro rozvoj venkova. 
 
Ing. Zahradníček: V OK se rozmezí pohybuje mezi 29 až 36 Kč za km, záleží na 
lokalitě. V některých krajích vysoutěžily firmy za 26 Kč a dnes s tím mají obrovské 
problémy. Např. ČSAD Vsetín a.s. vysoutěžilo Jesenicko a teď jsou rádi, že to bylo 
předáno na ÚHOS, jelikož již nemají zájem to dále provozovat. Zjistili, že v té ceně 
nemají navýšeny platy řidičů. Jedná se o regulérní soutěž dopravců. Tento model byl 
schválen v roce 2016 a vzešel z odborného posouzení odborníků Vysokého učení 
technického v Brně, ať je takto soutěženo a tehdejší vedení kraje takhle tento model 
přijalo.   
 
L. Okleštěk: Do soutěže se přihlásí nebo nepřihlásí účastnici a navrhují cenu. 
A podle kritérií, jedno ze zásadních kritérií je také cena, nemohou postupovat jinak. 
Nás zajímá to, jaká je nám nabídnuta cena a podle toho danou firmu vybíráme. 
Jestliže vyhlásíme soutěž, musíme vycházet z pravidel, která jsme do té soutěže 
zadali.  
 
Ing. Sršeň, Ph.D.: Domnívá se, že zadání nebylo vypracováno nejlépe. Mohly se 
ušetřit finanční prostředky a toho názoru jsou i odborníci, kteří se tím zabývají.  
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Ing. Daněk: Pro obyvatele kraje bude možná nepochopitelné, proč jedna akciová 
společnost, konkrétně ARRIVA MORAVA a.s. má tak rozdílné ceny ve velmi 
podobných oblastech, např. Šumpersko jih, Šumpersko sever. Za nejnižší částku 
bylo vysoutěženo od ARRIVY MORAVA a.s. např. Prostějovsko severozápad za 
32 Kč a nejdražší za 34 Kč. Dotázal se, z jakého důvodu jsou u jedné společnosti 
takové rozdíly. 
 
L. Okleštěk: Byla vypsána soutěž, do které se přihlásili firmy s nějakou cenou. My 
neovlivníme, jakou cenu nastaví. Pokud sledujete dění kolem KIDSOKu, víte, že 
chceme, aby byly obměňovány autobusy, aby měly klimatizaci, elektronické systémy, 
atd. Byl tady zmíněn Šumperk sever, Šumperk jih. Na severu je vždycky horší počasí 
než na jihu, jiné náklady jsou třeba na naftu nebo na dopravu, na spotřebu nafty v té 
lokalitě atd. Co se týče přímého zadání ARRIVĚ MORAVA a.s., Ing. Zahradníček 
v předchozích bodech zmínil, že byla odsoutěžena cena, je to u  ÚOHSu a ARRIVA 
MORAVA a.s. byla ochotna to vzít za odsoutěženou cenu, vyšla nám vstříc. Z tohoto 
důvodu jsme to rádi přijali, jelikož jsme to přijali za cenu nižší, než kdybychom museli 
znovu shánět dopravce a přímé zadání se nám vyplatilo.  
 
Ing. Daněk: Prostějovsko jihovýchod vysoutěžil na 2 roky FTL – First Transport 
Lines, a.s. Dotázal se, z jakého důvodu je cena tak vysoká. 
 
L. Okleštěk: Sdělil, že toto řeší PO kraje a řeší to podle zákona o veřejných 
zakázkách. OK to zaplatí a občany to nepostihne ničím jiným, než příspěvkem na 
občana, který je v této chvíli 70 Kč. Příměstská oblast i nejvzdálenější v rámci kraje 
zaplatí za občana stejnou částku. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/23/2017 
Přítomno 53, pro 44, proti 0, zdržel se 6, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 26 
 
 

16. Smlouva o úhradě kompenzace za vzájemné zajištění dopravní 
obslužnosti veřejnou linkovou osobní dopravou s Jihomoravským 
krajem  
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Zahradníček. Dostáváme se k sérii materiálů, kde se 
řeší smlouvy o úhradě kompenzace za vzájemné zajištění dopravní obslužnosti 
veřejnou linkovou dopravou. V tomto případě s Jihomoravským krajem. Aby 
nedocházelo k přestupování lidí na hranici kraje, je domluveno s Jihomoravským 
krajem, že jejich linky pokračují až na území OK a linky OK zase na území kraje 
Jihomoravského. Rozsah těchto vzájemných kompenzací je takový, že 
Jihomoravskému kraji bude OK podle smlouvy platit 2 371 260,17 Kč a OK bude od 
kraje Jihomoravského vyplacena částka 3 359 645,35 Kč. Rozsah dopravní 
obslužnosti je daný převážně dojížděním občanů OK do škol a zaměstnání.  
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
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Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/24/2017 
Přítomno 53, pro 47, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 6 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 27 
 
 

17. Smlouva o finanční spolupráci ve veřejné linkové osobní dopravě 
se Zlínským krajem  
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Zahradníček. V tomto případě se jedná o veřejnou 
linkovou dopravu a o smlouvu o finanční spolupráci se Zlínským krajem.  
Kompenzace pro Zlínský kraj je ve výši 8 250 000 Kč. To, co v tomto materiálu 
nebylo, protože v době rozpracování to nebylo známo, je, že Zlínský kraj bude OK 
kompenzovat 6 274 561 Kč.   
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/25/2017 
Přítomno 53, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 5 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 28 
 
 

18. Dodatek č. 1 ke smlouvě o finanční spolupráci ve veřejné linkové 
osobní dopravě s Moravskoslezským krajem 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Zahradníček. Moravskoslezský kraj bude OK platit za 
rozsah linkové dopravy 4 000 095 Kč. OK bude Moravskoslezskému kraji platit 
10 383 000 Kč. Opět se jedná o čísla, která v době zpracování materiálu nebyla 
známa. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/26/2017 
Přítomno 53, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 4 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 29 
 
 

19. Smlouva o úhradě kompenzace se statutárním městem Přerov 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Zahradníček. Jedná se o jednostrannou smlouvu, kdy 
rozsah dopravní obslužnosti bude částečně pokrývat město Přerov a za tuto službu 
město Přerov bude OK ročně platit 2 099 792 Kč.  
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
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Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/27/2017 
Přítomno 53, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 4 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 30 
 
 

20. Smlouva o spolupráci ve veřejné linkové osobní dopravě 
s Pardubickým krajem 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Zahradníček. Jedná se o poslední smlouvu tohoto 
druhu, tentokrát s Pardubickým krajem. Rozsah dopravní obslužnosti byl tentokrát 
uveden ve smlouvě. Jedná se o částky, kdy Pardubickému kraji bude OK platit 
2 354 040 Kč a Pardubický kraj OK obdobnou částku 2 203 284 Kč. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/28/2017 
Přítomno 53, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 31 
 
 

21.1. Majetkoprávní záležitosti – odprodej nemovitého majetku 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk a navrhl hlasovat o bodech 21.1. – 21.6. en bloc. 
Jedná se o procedurální návrh, o kterém se bude hlasovat. 
 
Vyzval zastupitele k dotazům ohledně postupu jednotného hlasování o bodech 
21.1. – 21.6. K navrženému postupu nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Procedurální hlasování o možnosti hlasovat o bodech 21.1 – 21.6 současně: 
 
Přítomno 53, pro 49 proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 4 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 33 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům.  
 
Mgr. Slavotínek:  Dotázal se, jakých převodů se má dosáhnout, co se směňuje za 
co, jaký účel opouštíme, z jakého důvodu ho nepotřebujeme a k jakému účelu je 
potřeba nově nabývaný majetek. V případě materiálu 21.1 bod 2.5, kde se směňují 
nemovitosti z majetku OK, která jsou v tuto chvíli v hospodaření Vincentina – 
poskytovatele sociálních služeb Šternberk, PO, a naopak od města Šternberk máme 
nabýt téměř hektary, které má využívat jiná PO.  Do PO Vincentinum investoval OK 
poměrně velké finanční prostředky na humanizaci sociální služby ve smyslu 
budování alternativního způsobu bydlení pro některé klienty tohoto zařízení, a zde se 
OK zbavuje domů, které by mohly být pro tento účel využitelné.  
 
Ing. Klimeš: Požádal Mgr. Kamasovou o bližší vysvětlení. 
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Mgr. Kamasová, vedoucí odboru majetkového, právního a správních činností:  
Nemovitosti, které byly dosud v hospodaření Vincentina – poskytovatele sociálních 
služeb Šternberk, PO, jsou právě ty budovy, ve kterých došlo v rámci reorganizace té 
PO k odstěhování pacientů.  Jedná se o patrové domy v centru města, které jsou ve 
velice dezolátním stavu. Původně jsme chtěli vyhlašovat záměr na odprodej.  Jakmile 
byl vyhlášen, ozvalo se město Šternberk, které mělo obavy z toho, aby se zde 
nenastěhovali problémoví lidé. S tím, že je to kousek od městského úřadu, takže 
považují tyto nemovitosti za potřebné. Proto jsme zahájili vyjednávání s městem buď 
na koupi, nebo případně směny. A ten pozemek, za který toto směňujeme, včetně 
doplatků, tvoří zázemí naší střední školy. Jedná se o pozemek, který tato základní 
škola využívala a měla ho doposud v nájmu.  
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Jedním hlasováním byla schválena usnesení k následujícím bodům: 
 

21.1.  Majetkoprávní záležitosti – Majetkoprávní záležitosti – 
odprodej nemovitého majetku – UZ/8/29/2017 

21.1.1.  Majetkoprávní záležitosti – odprodej nemovitého majetku – 
DODATEK –  UZ/8/30/2017 

21.2.  Majetkoprávní záležitosti – odkoupení nemovitého majetku – 
UZ/8/31/2017 

21.2.1. Majetkoprávní záležitosti – odkoupení nemovitého majetku – 
DODATEK – UZ/8/32/2017 

21.3.  Majetkoprávní záležitosti – bezúplatné převody nemovitého 
majetku – UZ/8/33/2017 

21.3.1. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatné převody nemovitého 
majetku – DODATEK – UZ/8/34/2017 

21.4.  Majetkoprávní záležitosti – bezúplatná nabytí nemovitého 
majetku– UZ/8/35/2017 

21.5.  Majetkoprávní záležitosti – vzájemné bezúplatné převody 
nemovitého majetku – UZ/8/36/2017 

21.6.  Majetkoprávní záležitosti – užívání nemovitého majetku – 
UZ/8/37/2017 

 
Byla provedena technická oprava v materiálu č. 21.1.1. – Majetkoprávní záležitosti – 
odprodej nemovitého majetku – DODATEK. V bodu 2.2. byl odstraněn nadbytečný 
text … bude předložen Radě Olomouckého kraje k projednání po uplynutí lhůty pro 
zveřejnění výše uvedeného záměru Olomouckého kraje. 

 
Přítomno 53, pro 49, proti 0, zdrželo se 0, nehlasovali 0 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 34 

 
 
22. Dodatky zřizovacích listin školských příspěvkových organizací 
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Úvodní slovo přednesl L. Hynek. Změny zřizovacích listin u školských PO se týkají 
změn ve vymezení majetku svěřeného do hospodaření organizace, úpravy sídla PO, 
úpravy názvu PO, změny okruhů doplňkové činnosti a změny ve vymezení hlavního 
účelu a předmětu činnosti organizace. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/38/2017 
Přítomno 53, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 4 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 35 
 
 

23. Program na podporu vzdělávání na vysokých školách 
v Olomouckém kraji v roce 2018 – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl L. Hynek. Cílem programu v rámci celoroční činnosti žadatele 
je především podpora zvyšování kvality vývoje vzdělávání na vysokých školách, 
rozvoj spolupráce vysokých škol a středních škol v regionu a podpora vysokých škol 
v oblasti inovativních aktivit.  
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/39/2017 
Přítomno 53, pro 42, proti 0, zdržel se 6, nehlasovali 5 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 36 
 
 

24. Studijní stipendium Olomouckého kraje na studium v zahraničí 
v roce 2018 – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl L. Hynek. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. 
 
Mgr. Slavotínek: Sdělil, že příspěvek na úhradu stipendia u vysokoškolských 
studentů je možné čerpat z programu ERASMUS+. Podle obdržených informací 
nejsou finanční prostředky z tohoto programu pravidelně vyčerpány a dotázal se, zda 
by nebylo možné finanční prostředky namířit na studenty středních a vyšších 
odborných škol ve stejném objemu, ale pro větší počet studentů. 
 
L. Okleštěk: Pan náměstek Hynek prověří, jaké jsou možnosti čerpání z programu 
ERASMUS+ a studenti se budou primárně směřovat k tomu, aby mohli čerpat 
z programu ERASMUS+ a následně z dotačního titulu. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
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Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/40/2017 
Přítomno 53, pro 52, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 37 
 
 

25. Program památkové péče v Olomouckém kraji 2018 – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Jura. V předkládaném materiálu je ZOK představen 
návrh programu na rok 2018 dle vzoru dotačních programů s názvem Program 
památkové péče v OK, a to v následujícím členění pro jednotlivé dotační tituly – 
Obnova kulturních památek, Obnova staveb drobné architektury místního významu 
a novým titulem letos poprvé vyhlašovaným je Obnova nemovitostí, které nejsou 
kulturní památkou, nacházejících se na území památkových rezervací 
a památkových zón.  
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. 
 
Mgr. Slavotínek: Sdělil, že je to jedna z oblastí v rámci rozpočtu pro rok 2018, na 
které by se rádi podíleli a diskutovali na toto téma. Měla by to být jedna z oblastí, 
o kterou se OK začne více intenzivně starat a přispívat tak k potenciálu cestovního 
ruchu. 
 
RNDr. Seitlová: Domnívá se, že program památkové péče, byť je rozšířen o další 
titul, je podfinancovaný. Z hlediska požadavků, které byly v loňském roce, je zhruba 
na polovině těch požadavků, které mohly být uspokojeny. Ve srovnání s prostředky 
alokované do sportovní činnosti a na investiční akce v této oblasti by si kultura 
a památky zasloužily větší pozornost. 
 
Mgr. Jura: Ve všech dotačních programech se snižovaly alokované finanční 
prostředky. V tomto programu finanční prostředky zůstaly zachovány a navíc byl 
1 dotační titul přidán. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Byla provedena technická oprava v DZ: 

 na str. 1 v druhém odstavci byl text … Radě … nahrazen textem … 
Zastupitelstvu … 

 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/41/2017 
Přítomno 53, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 38 
 
 

26. Program na podporu sportovní činnosti v Olomouckém kraji v roce 
2018 – vyhodnocení 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Jura. V tomto programu byla rozdělena částka 
52 600 tis. Kč, která byla rozdělena do dvou dotačních titulů a to titulu 1 Podpora 
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celoroční sportovní činnosti, kde byla rozdělena částka 30 100 tis. Kč a titul 2, nový 
titul, Podpora přípravy dětí a mládeže na vrcholový sport ve vrcholových sportovních 
klubech, kde je určena částka 22 500 tis. Kč. 
 
Mgr. Jura: Oznámil možný střet zájmů. 
 
Mgr. Zemánek: Oznámil možný střet zájmů. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/42/2017 
Přítomno 53, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 39 
 
 

27. Program na podporu sportu v Olomouckém kraji v roce 2018 – 
vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Jura. Celková částka ve výši 11 500 tis. Kč je rozdělena 
na 3 dotační tituly Podpora sportovních akcí, kde je alokována částka 9 300 tis. Kč, 
dalším titulem je Dotace na získání trenérské licence, kde je alokováno 200 tis. Kč 
a třetím dotačním titulem je Podpora reprezentantů České republiky z OK, kde je 
určena částka 2 mil. Kč. S ohledem na rychlou administraci u malých dotací bude 
dotační titul číslo 2 trenérské licence vyhodnocen v ROK. Takto budou doplněny 
materiály (usnesení) u všech malých sportovních dotací tak, aby příjemci malých 
dotací nemuseli čekat až na ZOK. V kontextu schvalování dotace v ROK bylo 
doplněno usnesení bodu 5. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Byla provedena technická oprava v Příloze č. 1: 

 v Příloze č. 1 na str. 37 v bodu 10.3. bylo označení d, e,f opraveno na a, b, c 
 
Hlasování o upraveném usnesení: 
 
Zastupitelstvo Olomouckého kraje po projednání: 
1. bere na vědomí důvodovou zprávu 
2. schvaluje pravidla dotačního programu Olomouckého kraje Program na podporu 

sportu v Olomouckém kraji v roce 2018 dle důvodové zprávy a příloh č. 1–7 
důvodové zprávy 

3. ukládá vyhlásit dotační program Olomouckého kraje Program na podporu sportu 
v Olomouckém kraji v roce 2018 dle bodu 2 usnesení 

O: Mgr. František Jura, náměstek hejtmana 
T: ihned 
4. ukládá předložit vyhodnocení žádostí o dotaci nad 200 000 Kč na konkrétní účel 

v dotačním titulu 1 Podpora sportovních akcí na zasedání Zastupitelstva 
Olomouckého kraje, a to včetně návrhu na uzavření veřejnoprávních smluv 
o poskytnutí dotací s příjemci 
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O: Mgr. František Jura, náměstek hejtmana 
T: 23. 4. 2018 
5. ukládá předložit vyhodnocení žádostí v dotačním titulu 2 Dotace na získání 

trenérské licence ke schválení Radě Olomouckého kraje, a to včetně návrhu na 
uzavření veřejnoprávních smluv o poskytnutí dotací s příjemci 

O: Mgr. František Jura, náměstek hejtmana 
T: ROK 18. 6. 2018 
6. ukládá předložit vyhodnocení žádostí o dotaci nad 200 000 Kč na konkrétní účel 

v dotačním titulu 3 Podpora reprezentantů ČR z Olomouckého kraje na zasedání 
Zastupitelstva Olomouckého kraje, a to včetně návrhu na uzavření veřejnoprávních 
smluv o poskytnutí dotací s příjemci 

O: Mgr. František Jura, náměstek hejtmana 
T: 25. 6. 2018 
7. zmocňuje v případě nedočerpání finančních prostředků v některém z dotačních 

titulů dotačního programu dle bodu 2 usnesení Radu Olomouckého kraje 
k rozhodnutí o převodu nevyčerpaných finančních prostředků do jiného dotačního 
titulu nebo programu 

 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/43/2017 
Přítomno 53, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 40 
 
 

28. Program na podporu sportovní činnosti dětí a mládeže 
v Olomouckém kraji v roce 2018 – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Jura. V tomto programu je navrhována částka 
3 800 tis. Kč. Cílem dotačního programu je podpora sportovní činnosti dětí 
a mládeže sdružených v oddílech nebo klubech sídlících v OK, zaměřená na 
zkvalitnění sportovní přípravy dětí a mládeže ve veřejném zájmu a v souladu s cíli 
OK.  
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. 
 
RNDr. Seitlová: Požádala Mgr. Juru o bližší vysvětlení, jelikož se v minulém bodě 
schvalovala dotace vrcholového sportu v OK ve výši 22 mil. Kč. V tomto bodě se 
schvaluje  částka pro program sportovní činnosti dětí a mládeže ve všech oddílech 
a klubech OK ve výši pouze 3,8 mil. Kč. Tato částka je ve srovnání s podporou pro 
vrcholový sport velmi nízká. Cílem by měla být  větší podpora možností zapojení co 
největšího počtu dětí a mládeže do sportovní činnosti. 
 
Mgr. Jura: V dotačním programu dochází rovněž k podpoře mládeže, je to však 
zaměřeno více na oddíly, kempy, tábory. Z tohoto důvodu je částka o něco nižší. 
 
RNDr. Seitlová: Sdělila, že tuto poměrně nízkou částku podpoří, nicméně do 
budoucna je třeba uvažovat o širším zapojení dětí, nejenom těch vrcholových.  
 
L. Okleštěk: Připomněl kolegům, kteří budou účastníci seminářů k rozpočtu, aby 
s tímto tématem přišli. 
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Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
V kontextu informace Mgr. Jury k bodu 27 – Program na podporu sportu 
v Olomouckém kraji v roce 2018 – vyhlášení bylo doplněno usnesení bodu 4. 
 
Hlasování o upraveném usnesení: 
 
Zastupitelstvo Olomouckého kraje po projednání: 
1. bere na vědomí důvodovou zprávu 
2. schvaluje pravidla dotačního programu Olomouckého kraje Program na podporu 

sportovní činnosti dětí a mládeže v Olomouckém kraji v roce 2018 dle důvodové 
zprávy a příloh č. 1–3 důvodové zprávy 

3. ukládá vyhlásit dotační program Olomouckého kraje Program na podporu sportovní 
činnosti dětí a mládeže v Olomouckém kraji v roce 2018 dle bodu 2 usnesení 

O: Mgr. František Jura, náměstek hejtmana 
T: ihned 
4. ukládá předložit vyhodnocení dotačního programu Olomouckého kraje Program na 

podporu sportovní činnosti dětí a mládeže v Olomouckém kraji v roce 2018 ke 
schválení Radě Olomouckého kraje, a to včetně návrhu na uzavření 
veřejnoprávních smluv o poskytnutí dotací s příjemci 

O: Mgr. František Jura, náměstek hejtmana 
T: ROK 17. 9. 2018  
5. zmocňuje v případě nedočerpání finančních prostředků v některém z dotačních 

titulů dotačního programu dle bodu 2 usnesení Radu Olomouckého kraje 
k rozhodnutí o převodu nevyčerpaných finančních prostředků do jiného dotačního 
titulu nebo programu 

 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/44/2017 
Přítomno 53, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 5 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 41 
 
 

29. Program na podporu handicapovaných sportovců v Olomouckém 
kraji v roce 2018 – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Jura. Jedná se o jeden z nových dotačních programů na 
podporu handicapovaných sportovců v OK, kde je alokována částka 800 tis. Kč. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
V kontextu informace Mgr. Jury k bodu 27 – Program na podporu sportu 
v Olomouckém kraji v roce 2018 – vyhlášení bylo doplněno usnesení bodu 4. 
 
Hlasování o upraveném usnesení: 
 
Zastupitelstvo Olomouckého kraje po projednání: 
1. bere na vědomí důvodovou zprávu 
2. schvaluje pravidla dotačního programu Olomouckého kraje Program na podporu 

handicapovaných sportovců v Olomouckém kraji v roce 2018 dle důvodové zprávy 
a příloh č. 1–5 důvodové zprávy 
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3. ukládá vyhlásit dotační program Olomouckého kraje Program na podporu 
handicapovaných sportovců v Olomouckém kraji v roce 2018 dle bodu 2 usnesení 

O: Mgr. František Jura, náměstek hejtmana 
T: ihned 
4. ukládá předložit vyhodnocení dotačního programu Olomouckého kraje Program na 

podporu handicapovaných sportovců v Olomouckém kraji v roce 2018 ke schválení 
Radě Olomouckého kraje, a to včetně návrhu na uzavření veřejnoprávních smluv 
o poskytnutí dotací s příjemci 

O: Mgr. František Jura, náměstek hejtmana 
T: ROK 18. 6. 2018 
5. zmocňuje v případě nedočerpání finančních prostředků v některém z dotačních 

titulů dotačního programu dle bodu 2 usnesení Radu Olomouckého kraje 
k rozhodnutí o převodu nevyčerpaných finančních prostředků do jiného dotačního 
titulu nebo programu 

 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/45/2017 
Přítomno 53, pro 46, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 7 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 42 
 
 

30. Program na podporu výstavby a rekonstrukcí sportovních zařízení 
v obcích Olomouckého kraje v roce 2018 – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Jura. Dalším z řady nových programů je Program na 
podporu výstavby a rekonstrukcí sportovních zařízení v obcích OK. Je zde alokována 
částka 56 mil. Kč a cílem tohoto programu je výstavba nových a rekonstrukce 
stávajících sportovních a tělovýchovných zařízení. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. 
 
Mgr. F. Horák: Domnívá se, že částka 8 mil. Kč na jednu akci je příliš vysoká. 
Dotázal se, zda by nebylo možné částku snížit na maximální částku 4 mil. Kč. 
 
L. Okleštěk: Sdělil, že tuto připomínku vnímá jako podnět pro příští sestavování 
rozpočtu. Dodal, že je ale nutné, aby se ve městech a obcí postavilo něco většího. 
Ministerstvo pro místní rozvoj připravuje také nějaké programy na podporu malých 
projektů. 
 
Mgr. Zemánek: Dodal, že částka není optimální, jelikož se krácení titulů dotklo 
převážně této kapitoly, z původních 95 mil. Kč se částka snížila. Ale i v tomto případě 
budou doplněny prostředky z přebytku rozpočtu, a pokud se má postavit něco 
většího, 4 mil. Kč by byly málo. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/46/2017 
Přítomno 54, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 43 
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31. Dodatek zřizovací listiny příspěvkové organizace v oblasti kultury 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Jura. ZOK zrušilo ke dni 31. 10. 2017 školskou PO 
SCHOLA SERVIS. O tento výše uvedený majetek projevilo zájem ACO, 
Archeologické centrum Olomouc, které ji bude využívat jako depozitář. Na základě 
výše uvedeného je nutno upravit zřizovací listinu. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/47/2017 
Přítomno 54, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 5 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 44 
 
 

32. Dodatky k veřejnoprávním smlouvám o poskytnutí dotace na výkon 
regionálních funkcí knihoven v roce 2017 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Jura. V rámci zajištění plnění regionálních funkcí 
knihoven v roce 2017 ZOK schválilo dne 19. 12. 2016 poskytnutí dotace v celkové 
výši 10 mil. Kč. Vzhledem k tomu, že 1. 7. 2017 došlo ke změně platových tarifů 
u zaměstnanců knihoven, bylo nutné přerozdělit finanční prostředky regionálních 
funkcí na úkor nákupu ostatních služeb, jako informačních technologií. V tomto 
materiálu se jedná o to, že z tohoto důvodu je nutné objem finančních prostředků pro 
rok 2017 navýšit, a to o částku 338 tis. Kč, která je rozdělena v tabulce DZ. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/48/2017 
Přítomno 54, pro 47, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 7 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 45 
 
 

33. Zajištění a financování regionálních funkcí knihoven 
v Olomouckém kraji v roce 2018 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Jura. V návrhu rozpočtu OK pro rok 2018 je pro 
financování výkonu regionálních funkcí knihoven navržena částka 11 530 000 Kč. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/49/2017 
Přítomno 54, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 5 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 46 
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34. Program podpory kultury v Olomouckém kraji v roce 2018 – 
vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Jura. Předpokládaná výše poskytnuté částky je 
22 mil. Kč. Dotační program podpory kultury v roce 2018 bude poprvé dvoukolový, 
v rámci prvního kola bude rozděleno 15 mil. Kč, v rámci druhého kola 7 mil. Kč.  
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/50/2017 
Přítomno 54, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 47 
 
 

35. Program na podporu stálých profesionálních souborů 
v Olomouckém kraji v roce 2018 – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Jura. Jedná se o nový program v oblasti kultury. Je to 
program na podporu stálých profesionálních souborů v OK, na který je alokována 
částka 4 mil. Kč. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/51/2017 
Přítomno 54, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 4 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 48 
 
 

36. Pravidla ocenění za významný přínos kulturnímu rozvoji regionu – 
Cena Olomouckého kraje za přínos v oblasti kultury  
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Jura. Vzhledem k množství udělených cen kultury 
a faktu, že u některých kategorií je velice málo nominací, je navrhováno snížit počet 
udělovaných cen tím, že dojde k redukci počtu kategorií, a to takto: 

1. vyškrtnutí kategorie Osobnost roku – tato kategorie se překrývá s většinou 
ostatních kategorií 

2. sloučení dvou kategorií – Cena v oblasti tradiční lidové kultury a Cena za 
ochranu popularizace kulturních hodnot do jedné kategorie 

3. doplněny klauzule, že v jednotlivých kategoriích může být každoročně udělena 
pouze 1 cena. Tento návrh byl konzultován a schválen v Komisi pro kulturu 
a památkovou péči ROK a byl touto komisí doporučen. 

 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. 
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RNDr. Seitlová: Požádala, pokud jsou obecně vyhlašovány ceny OK, aby nominace 
byly zasílány také členům ZOK. 
 
L. Okleštěk: Sdělil, že připomínka bude zapracována. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/52/2017 
Přítomno 54, pro 48, proti 0, zdržel se 1, nehlasovali 5 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 49 
 
 

37. Dodatek č. 1 ke smlouvě o poskytnutí dotace obci Nemile – 
kanalizace a ČOV Nemile 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Klimeš. Informoval o žádosti obce Nemile, která 
požádala o posunutí termínu příjmů nebo využití dotace do 31. 10. 2017 a termínu 
předložení vyúčtování dotace do 30. 11. 2018. Jednalo se o výstavbu kanalizace 
a ČOV. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/53/2017 
Přítomno 54, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 4 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 50 
 
 

38. Dodatek č. 1 ke smlouvě o poskytnutí dotace obci Nemile – 
vodovod Lupěné 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Klimeš. Sdělil, že obec Nemile požádala o posunutí 
termínu čerpání dotace a předložení vyúčtování. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/54/2017 
Přítomno 54, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 51 
 
 

39. Dodatek č. 1 ke smlouvě o poskytnutí dotace obci Jakubovice  
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Klimeš. Jedná se o změnu jednotlivých vynaložených 
financí. 
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L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/55/2017 
Přítomno 54, pro 52, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 52 
 
 

40. Dodatek č. 1 ke smlouvě o poskytnutí dotace obci Křenovice 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Klimeš. Obec Křenovice požádala OK o posunutí 
termínu čerpání dotace a vyúčtování. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/56/2017 
Přítomno 54, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 53 
 
 

41. Program na podporu lesních ekosystémů 2018–2020 – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Klimeš. Jedná se o nový dotační program OK, který 
navazuje na dotační program „Program na podporu lesních ekosystémů 2017“. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/57/2017 
Přítomno 54, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 54 
 
 

43. Program finanční podpory poskytování sociálních služeb 
v Olomouckém kraji 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Vyzval zastupitele k dotazům. 
K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/58/2017 
Přítomno 54, pro 50, proti 0, zdržel se 1, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 55 
 
 

44. Dotační program pro sociální oblast 2018 – vyhlášení 
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Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Vyzval zastupitele k dotazům. 
MUDr. Černý: Uvedl, že v  podmínkách poskytování dotačních podpor se jedná 
o obecnou část a podprogramy, na základě kterých se dotace poskytují. V obecné 
části se mluví jednoznačně o zákazu diskriminace podle povahy provozovatele, ale 
podle něj k diskriminaci v podprogramech dochází. Jako uchazeč je definována 
jednak PO OK, anebo neziskové organizace OK. Jsou z toho zcela vyňaty 
poskytovatelé sociálních služeb ziskové organizace. Mělo by se zamyslet nad tím, 
proč poskytovatel stejné služby nemá stejné právo na získání dotace, tak jako 
poskytovatel stejné služby v režimu PO nebo neziskové organizace. Poskytuje 
stejnou službu se stejnými náklady, se stejnými povinnostmi být registrován v celém 
rozsahu atd. 
 
L. Okleštěk: Sdělil, že v novém roce se sejde společně se zástupci a s  vedoucí 
odboru sociálních věcí a tuto problematiku prodiskutují. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/59/2017 
Přítomno 54, pro 50, proti 0, zdržel se 1, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 56 
 
 

45. Dodatky zřizovacích listin příspěvkových organizací v oblasti 
sociální 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Vyzval zastupitele k dotazům. K 
projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Byla provedena technická oprava v bodu 3 usnesení – byl odstraněn termín plnění 

 odstraněný text: T: ihned 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/60/2017 
Přítomno 54, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 6 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 57 
 
 

46. Síť sociálních služeb Olomouckého kraje na rok 2018 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Vyzval zastupitele k dotazům. 
 
Mgr. Slavotínek: Vznesl dotaz, zda existuje termín pro předložení koncepce 
hospicové péče pro rok 2018. Jelikož by uvítal, aby došlo k návazným krokům i ve 
směru k aktualizaci sítě jako takové a úpravě dotační politiky OK, která by nové 
poskytovatele sociálních a zdravotních služeb akceptovala a podporovala jejich 
činnost.  
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L. Okleštěk: Sdělil, že na příštím zasedání ZOK dne 26. 2. 2018 bude informovat 
zastupitele o stavu postupu přípravy koncepce hospicové péče. Pokud má být však 
materiál smysluplný, nerad by záležitost uspěchal. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Byla provedena technická oprava v bodu 4 usnesení – byl odstraněn termín plnění 

 odstraněný text: T: ihned 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/61/2017 
Přítomno 54, pro 52, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 58 
 
 

47. Postup pro aktualizaci sítě sociálních služeb Olomouckého kraje 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Vyzval zastupitele k dotazům. 
 
Ing. Jelínek: Sdělil, že oproti postupu z roku 2015, kdy přišlo financování ze státu na 
přerozdělování v rámci kraje, je vložen bod Vyřazení sociálních služeb ze sítě 
a snížení jednotek u služeb zařazených v síti. Toto vyřazení je definováno v bodech 
A – J, kde dochází k problému s přesným stanovením, jelikož jsou zde nejasné 
odpovědi, kdo může být vyřazen ze sítě sociálních služeb. V bodu D je uvedeno, že 
bude vyřazen ten subjekt, u něhož došlo k zásadnímu porušení smlouvy o poskytnutí 
účelové dotace. Nicméně není zde přesně stanoveno, co je zásadní porušení 
smlouvy. V bodu G je uvedeno, že pokud by subjekt nepodal v řádném termínu 
žádost o dotaci, bude opět vyřazen. V podání žádosti se může stát chyba a dotyčný 
subjekt vypadne ze sítě jenom kvůli tomu, že udělal chybu v žádosti o dotaci. 
Domnívá se, že je to pro tyto subjekty nemilosrdné a likvidační. V bodu E je bod, 
jehož potřebnost zanikla. Nicméně není zde nikde stanoven proces, kdo vlastně 
spouští proces rozhodování o tom, že je služba nepotřebná. V bodech H – I jsou 
veškeré problémy s porušením informačních povinností. Opět všechno svázané 
s dotací, takže jakmile subjekt udělá chybu v  žádosti nebo při vyúčtování dotace, 
automaticky z této sítě vypadává. Požádal o veřejný příslib, že se tyto podmínky 
nějakým způsobem poupraví. 
 
L. Okleštěk: Domnívá se, že díky tvrdým podmínkám je síť poskytovatelů sociálních 
služeb kvalitnější. Nebrání se ale tomu, aby se tato problematika prodiskutovala na 
komisích či výborech a poté byla předložena vedení a ROK a eventuálně i ZOK. 
Požádal Mgr. Sonntagovou, vedoucí odboru sociálních věcí o objasnění dotazu. 
 
Mgr. Sonntagová, vedoucí odboru sociálních věcí: To, že je postup navázán na 
poskytování dotace, má určitou jednoznačnou logiku. Protože síť jako taková, je 
stanovením poskytovatelů, kteří tím, že jsou zařazeni v síti rozhodnutím ZOK, mají 
přístup k veřejným financím. To znamená, že ta síť je nejenom tím dokladem, podle 
kterého OK plní svou zákonnou funkci, zajišťovat dostupnost služeb, ale zároveň je 
zásadním podkladem pro financování. Proto je propojenost dána i v tom postupu. 
Postup byl stanoven v roce 2015, kdy došlo k přechodu financování z Ministerstva 
práce na kraje. Máme již čtyřleté zkušenosti s financováním sociálních služeb 
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a neustále se snažíme tyto postupy, ať už jsou dané programem financování nebo 
stanovením sítě, precizovat. Do sítě touto novelou byly nově zařazeny důvody pro 
vyřazení ze sítě, a to proto, že zde chyběly a samospráva kraje neměla v této chvíli 
žádným způsobem precizovány nástroje pro to, kdy a za jakých okolností je možné 
službu ze sítě vyřadit. Ty důvody, co jsou zde dány, se sice můžou na první pohled 
jevit jako obecné, nicméně vycházejí jednoznačně ze záležitostí, které jsou dány jak 
v programu, tak ve smlouvě. Jestliže mluvíme o porušení smlouvy, ve smlouvě jsou 
dány jednoznačně ty důvody nebo ty okolnosti, které musí být naplněny, aby tato 
smlouva mohla být plněna jak ze strany toho poskytovatele dotace, tak ze strany 
jejího příjemce. V postupu jsou dány takové základní obecné důvody, které by měly 
být nástrojem, aby kraj mohl zajistit efektivní správu sítě z pohledu její kvality a z 
pohledu její finanční udržitelnosti. Tím, kdo případně spouští jakýkoliv proces, který 
se týká postupu, respektive vyřazování, je OK. Jelikož to je jeho samosprávná 
kompetence a taky v tomto případě OK, tzn. orgány kraje, ROK a ZOK jsou ti, kteří v 
konečné fázi rozhodují. Tzn. pracovní skupiny střednědobého plánu, odbor, obce, 
obce s rozšířenou působností, které jsou součástí těch všech pracovních skupin, 
jsou jenom ti, kteří ty záležitosti mohou projednat, mohou se k nim vyjádřit, ale v 
konečném důsledku vždy rozhoduje ZOK.  
 
MUDr. Černý: Domnívá se, pokud zařízení splňuje podmínky registrace, mělo by 
splňovat také podmínky provozu a nemělo by být z této sítě vyřazeno z jiných 
důvodů, než porušením podmínek této registrace. Dotační politika by měla být 
propojena s politikou tohoto systému. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/62/2017 
Přítomno 54, pro 52, proti 0, zdržel se 2, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 59 
 
 
Vyhlášena přestávka 13:00 – 13:35 hod. 
 
 

48. Dotační program Olomouckého kraje „Program na podporu zdraví 
a zdravého životního stylu v roce 2018“ – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. D. Horák. V rámci tohoto bodu jsou předkládány 
podkladové materiály nutné k vyhlášení uvedeného dotačního programu, jehož 
součástí jsou 2 dotační tituly. Prvním z nich je titul Podpora zdravotně preventivních 
aktivit pro specifické skupiny obyvatel. Druhým titulem je Podpora zdravotně 
preventivních aktivit pro všechny skupiny obyvatel. 
  
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/63/2017 
Přítomno 52, pro 47, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 5 
Návrh byl přijat. 



 37 

Hlasování č. 60 
 
 

49. Dodatky zřizovacích listin příspěvkových organizací v oblasti 
zdravotnictví 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. D. Horák. Předložené návrhy dodatků zřizovacích listin 
reagují na aktuální situaci. V případě Dětského centra Ostrůvek se jedná o vynětí 
pozemků v Rapotíně ze správy této organizace a změnu využití jedné ze staveb 
v jejím užívání na základě změny údajů v Katastru nemovitostí. V případě 
Odborného léčebného ústavu Paseka a Zdravotnické záchranné služby reaguje 
návrh dodatku na změnu titulu užívání na základě předchozího usnesení ROK, 
přijatého z důvodu využití daňových odpisů k úpravě daňového základu těchto 
organizací. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/64/2017 
Přítomno 52, pro 47, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 5 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 61 
 
 

50. Dotační program na podporu podnikání 2018 – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl Bc. Šoltys, DiS. Pro Dotační program na podporu podnikání 
v roce 2018 je alokována částka 675 tis. Kč. Jsou zde dva dotační tituly – Podpora 
soutěží propagujících podnikatele s alokací 75 tis. Kč a Podpora poradenství pro 
podnikatele s alokací 600 tis. Kč.  
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/65/2017 
Přítomno 52, pro 47, proti 0, zdržel se 2, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 62 
 
 

51. Program na podporu místních produktů 2018 – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl Bc. Šoltys, DiS. Tento dotační program má celkovou alokaci 
650 tis. Kč, má dva dotační podtituly – Podpora regionálního značení s alokací 
500 tis. Kč a další je Podpora farmářských trhů s alokací 150 tis. Kč.  
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/66/2017 
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Přítomno 52, pro 45, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 7 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 63 
 
 

52. Program obnovy venkova Olomouckého kraje 2018 – vyhlášení  
 
Úvodní slovo přednesl Bc. Šoltys, DiS. Tento dotační program má celkovou alokaci 
35 mil. Kč. Má 2 dotační tituly, které jsou zaběhlé, a přibyl ještě jeden nový dotační 
titul. Prvním titulem je Podpora budování a obnovy infrastruktury obce, který má 
celkovou alokaci 32 mil. Kč. Dalším podtitulem je Podpora zpracování územně 
plánovací dokumentace s alokací 1 mil. Kč a další třetí titul, který je nový – Podpora 
přípravy projektové dokumentace s alokací 2 mil. Kč.  
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. 
 
Ing. Sršeň, Ph.D.: Upozornil na vágní kritéria oproti např. sportovním programům. 
Dotázal se, jak má ohodnotit, zda se jedná o mimořádný zájem, velký zájem nebo 
nemá zásadní význam pro OK a zda jsou k tomu nějaké poklady, co znamená velký 
zájem a mimořádný zájem. Uvedl, že se nejedná o objektivní vybírání projektů. 
Doporučil to lépe specifikovat. 
 
Bc. Šoltys, DiS.: Kritéria jsou stanovena, jsou to věci, které vycházejí z dřívějších 
zkušeností.  
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/67/2017 
Přítomno 52, pro 41, proti 0, zdržel se 5, nehlasovali 6 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 64 
 
 

53. Účast Olomouckého kraje v projektu České televize Srdce regionu 
 
Úvodní slovo přednesl Bc. Šoltys, DiS. V materiálu se jedná o účast OK v projektu 
České televize Srdce regionu. Hlavním cílem tohoto projektu je definovat jasnou vizi 
regionu. Nejen s ohledem na jeho tradice, silné a slabé stránky, ale také očekávání 
a potřeby jeho obyvatel. Vedlejším výstupem bude také propagace regionu 
veřejnoprávní televizí. V rámci vysílání dojde ke zviditelnění nejen podnikatelů, ale 
i neziskového sektoru a partner každého dílu, což je v tomto případě kraj, jednotlivé 
kraje České republiky se dle výše zmíněné dohody zavazují uhradit 10 % 
z celkových předpokládaných nákladů na výrobu jednoho dílu. Pro všechny kraje je 
daná částka asi 230 tis. Kč.  
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. 
 
B. Kolečkářová: Vznesla dotaz, zda kraj bude mít možnost do tohoto projektu 
zasahovat nebo je to je věc jenom České televize.  
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Bc. Šoltys, DiS: Bude to role kraje, kdy kraj bude stanovovat diskutující u tohoto 
kruhu a bude vybírat ty partnery, kteří se toho zúčastní.   
 
RNDr. Seitlová: Požádala o informace, jaká instituce to pro Českou televizi zajišťuje, 
zda je již Česká televize s touto firmou domluvená, co bylo podmínkou, zda tuto firmu 
vybrala Česká televize a z jakého důvodu. 
 
L. Okleštěk: Sdělil, že realizace projektu je rozdělena do dvou etap. V první etapě 
jsou oslovovány všechny kraje a uzavírány dohody o budoucí spolupráci. Podmínkou 
realizace projektu je uzavření smluv ve všech 13 krajích. Pokud nebudou smlouvy ve 
všech krajích uzavřeny, projekt nebude realizován. Ve druhé etapě bude realizován 
samotný projekt dle dispozic České televize v souladu se zájmy partnera. Tento 
projekt bude mít na starosti dispozičně Česká televize a partner každého dílu, se dle 
výše zmíněné dohody zavazuje uhradit 10 % z celkových předpokládaných nákladů. 
Tato částka na rozsah tohoto projektu není skutečně až tak obrovská na to, jaký by 
eventuálně mohla mít pozitivní dopad o povědomí o našem regionu. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/68/2017 
Přítomno 51, pro 46, proti 0, zdržel se 2, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 65 
 
 

54. Projekty spolufinancované z evropských a národních fondů ke 
schválení financování 
 
Úvodní slovo přednesl Bc. Šoltys, DiS. Tento materiál, který je pravidelně 
předkládán ZOK, je zároveň seznam projektů OK, jež byly podány ke 
spolufinancování z evropských či národních fondů. V období od posledního řádného 
zasedání, tzn., od září do současné doby bylo ROK celkem schváleno 29 projektů, 
žádostí o podporu ze čtyř operačních programů EU a také z národních dotačních 
programů.  
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/69/2017 
Přítomno 51, pro 47, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 4 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 66 
 
 

55. Dotační program Kotlíkové dotace v Olomouckém kraji I. – dodatky 
ke smlouvám o poskytnutí dotace  
 

Úvodní slovo přednesl Bc. Šoltys, DiS.. Celkem se jedná o 2 dodatky ke Smlouvě 
o poskytnutí dotace, jejichž předměty jsou uvedeny v Příloze č. 1 DZ.  
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L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/70/2017 
Přítomno 51, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 67 
 
 

56. Dotační program Olomouckého kraje „Dotace na činnost, akce 
a projekty hasičů, spolků a pobočných spolků hasičů Olomouckého 
kraje 2018“ – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Cílem vyhlášení tohoto dotačního titulu je 
podpora činnosti nekomerčního, neziskového a obecně prospěšného charakteru v 
oblasti požární ochrany.  Jedná se o zaměření na činnost spolků a pobočných spolků 
hasičů a podporu požárního sportu, prezentace požární ochrany veřejnosti, 
udržování hasičských tradic, informování o historii hasičstva, zachování historické 
požární techniky.  
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Byla provedena technická oprava v Příloze č. 1: 

 na str. 17 byl v Tabulce č. 1 opraven rok 2017 na rok 2018 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/71/2017 
Přítomno 51, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 68 
 
 

57. Dotační program Olomouckého kraje „Program na podporu JSDH 
2018“ – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Vyzval zastupitele k dotazům. 
K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/72/2017 
Přítomno 51, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 69 
 
 

58. Poskytnutí věcného daru z rozpočtu Olomouckého kraje České 
republice – Hasičskému záchrannému sboru Olomouckého kraje 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Jedná se o nově pořízenou cisternu, která je 
speciálně vybavena pro technické zásahy při záchraně osob, zásahy u dopravních 
nehod a technických havárií.  
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Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/73/2017 
Přítomno 51, pro 47, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 4 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 70 
 
 

59. Dotační program na podporu cestovního ruchu a zahraničních 
vztahů 2018 – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. OK dlouhodobě podporuje cestovní ruch 
a zahraniční vztahy a tato podpora je zakotvena i ve strategických dokumentech 
Strategie rozvoje územního obvodu OK a Programu rozvoje cestovního ruchu OK 
pro příslušné období.  
Vyzval zastupitele k dotazům.  
 
Ing. Sršeň, Ph.D.: Uvedl, že vyčleněná částka 400 tis. Kč v rámci dotačního titulu 
2 – Podpora rozvoje zahraničních vztahů OK je velmi poddimenzovaná a ocenil by, 
kdyby byla posílena. 
 
L. Okleštěk: Sdělil, že se na schůzce předsedů zastupitelských klubů dohodli, že pro 
příští období se tato problematiku bude řešit dopředu a v příštím období bude tato 
oblast posílena. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/74/2017 
Přítomno 51, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 71 
 
 

60. Volba přísedících Krajského soudu v Ostravě, pobočky v Olomouci 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. V tomto materiálu jsou uvedeni dva kandidáty, 
a to Mgr. Pavla Kubíčková za Uničov a Ing. Pravoslav Kučera ze Senice na Hané.  
 
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/75/2017 
Přítomno 51, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 72 
 
 

61. Odměňování členů Zastupitelstva Olomouckého kraje a členů 
výborů, komisí a zvláštních orgánů  
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Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek. Jedná se o materiál, který prošel diskuzí na 
mimořádném ZOK dne 23. 11. 2017. Úkolem odboru ekonomického bylo najít zdroj 
prostředků na reakci na nařízení vlády ČR.  
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. 
 
Mgr. Slavotínek: Vznesl dotaz, jak se materiál změnil proti tomu, který byl 
projednáván na mimořádném dne ZOK 23. 11. 2017, kdy nebyl schválen.  
 
Mgr. Zemánek: Materiál se nezměnil. Byl opět probrán na schůzi ROK, kde došli 
radní k závěru, že navrhnou variantu sloučení dvou pozic. 
 
RNDr. Seitlová: Připomněla, že na ZOK dne 23. 11. 2017 se předkládal návrh, aby 
se varianta B vyměnila za variantu A. Varianta B podle klubu Koalice pro OlK 
neúměrně zvyšuje odměny v některých případech až dvojnásobně z 10 tis. Kč na 
20 tis. Kč. Sdělila, že klub Koalice pro OlK nesouhlasí s variantou B a domnívá se, že 
nejlepším řešením by bylo připravit nový návrh v kombinaci varianty A a B. 
 
Mgr. Slavotínek: Dotázal se, pokud klub Koalice pro OlK chce prosadit variantu A, 
zda je nutné opisovat celé usnesení, když změna spočívá pouze v písmenu, kdy se 
B zamění za A. Zda je možné akceptovat ústně podaný návrh. 
 
L. Okleštěk: Procedurálně správně je, že je podán písemný návrh na formuláři. 
Jelikož se jedná pouze o jedno písmeno, domnívá se, že to není v rozporu s ničím. 
Jelikož je podán návrh, který je pozměňujícím návrhem ve vztahu k tomu původnímu 
návrhu usnesení, bude se o návrhu Mgr. Slavotínka hlasovat jako první, následně se 
bude hlasovat o návrhu, který předkládá znovu ROK na zasedání ZOK. Co se týče 
dotazu RNDr. Seitlové, je otázkou, zda odměny doposud nebyly nízké, proto se 
rozdíl zdá nyní vysoký. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Hlasování o protinávrhu Mgr. Slavotínka (varianta A): 
Přítomno 51, pro 15, proti 6, zdrželo se 27, nehlasovali 3 
Návrh nebyl přijat. 
Hlasování č. 73 
 
L. Okleštěk: Nyní budeme hlasovat o variantě B. 
 
Hlasování o základním návrhu (varianta B): 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/76/2017 
Přítomno 51, pro 34, proti 7, zdržel se 9, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 74 
 
 

62. Dodatek č. 1 ke smlouvě o poskytnutí dotace společnosti Bio 
Illusion s.r.o.  
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Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Usnesením ROK ze dne 11. 12. 2017 je ZOK 
předkládán materiál ve věci žádosti Miloslava Šmídmajera, statutárního zástupce 
společnosti Bio Illusion, doručený dne 28. 11. 2017 ke schválení dodatku ke smlouvě 
o poskytnutí dotace na realizaci akce „Natáčení celovečerního filmu Případ mrtvého 
nebožtíka“ mezi OK a výše uvedenou společností.  
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/77/2017 
Přítomno 51, pro 48, proti 0, zdržel se 2, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 75 
 
 

63. Etický kodex člena Zastupitelstva Olomouckého kraje  
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Materiál byl rozeslán i předsedům klubů 
v dostatečném předstihu, nedostalo se nám zatím žádných připomínek. 
Vyzval zastupitele k dotazům. 
 
MUDr. Černý: Oznámil, že hlasoval pro, ale ukázalo se, že nehlasoval. Požádal o 
opravu hlasování na Pro. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/78/2017 
Přítomno 51, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 76 
 
L. Okleštěk: Požádal, aby oprava byla uvedena v zápise a hlasování na Pro. 
 
OPRAVA HLASOVÁNÍ 
Přítomno 51, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
 
 

64. Dotace na pořízení, rekonstrukci a opravu požární techniky a nákup 
věcného vybavení JSDH obcí Olomouckého kraje 2016 – dodatek ke 
smlouvě s obcí Lipová-lázně  
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Vyzval zastupitele k dotazům. 
K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/79/2017 
Přítomno 51, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 77 
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65. Dodatky k veřejnoprávním smlouvám o poskytnutí dotace v rámci 
individuálních žádostí v oblasti sportu v roce 2017  
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Jura. V tomto materiálu žádají dva sportovní kluby - TJ 
Lokomotiva Olomouc a 1. HFK Olomouc spolek o prodloužení termínu použití dotace 
a o prodloužení termínu vyúčtování dotace z původních termínů a to z toho důvodu, 
že ve druhém kole na MŠMT uspěli se žádostí o dotaci a tuto informaci se dozvěděli 
v listopadu 2017, proto nemůžou stavět a vyúčtovat v tomto roce. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/80/2017 
Přítomno 51, pro 51, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 78 
 
 

66. Změna termínů vyúčtování akcí realizovaných Správou silnic 
Olomouckého kraje, p. o.  
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Zahradníček. Materiál řeší 4 akce, kdy je potřeba změnit 
termín vyúčtování většinou z 31. 12. 2017 na 30. 6. 2018.  
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/81/2017 
Přítomno 53, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 32 
 
 

67. Individuální dotace z rozpočtu Olomouckého kraje 2018  
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek. Informoval, že individuální dotace a vyrovnání 
se s dotačními tituly dostal za úkol spolu s Mgr. Jurou. 
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/82/2017 
Přítomno 51, pro 45, proti 2, zdržel se 4, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 79 
 
 

68. Personální záležitosti Výboru pro zdravotnictví Zastupitelstva 
Olomouckého kraje  
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Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Informoval, že dne 23. 11. 2017 obdržel e-mail 
od předsedy klubu zastupitelů SPD+SPO s návrhem na změnu na základě usnesení 
klubu koalice zastupitelů SPD+SPO. Navrhují změnu ve Výboru pro zdravotnictví 
ZOK.  
Vyzval zastupitele k dotazům.  
 
Mgr. Slavotínek: Dotázal se na důvod této personální změny. Zda důvodem 
odvolání MUDr. Habrnala byla nečinnost, jelikož v minulosti se respektovaly 
personální záměny, pokud se jednalo o nečinnost nebo pokud člen komise či výboru 
nebyl již přínosem. 
 
MUDr. Černý: Uskupení ať už politická nebo jiná, nominují člověka do odbornostního 
výboru, který má být poradním orgánem zastupitelstva. Zde by bylo na místě hodnotit 
aktivitu a odbornost. Jelikož je také sám členem Výboru pro zdravotnictví ZOK, může 
říci, že MUDr. Habrnal je velmi aktivním členem a velmi zasvěceně komentuje 
jednání a podává návrhy. 
 
Ing. Sršeň, Ph.D.: MUDr. Habrnal je jeden z mála venkovských lékařů, který v tomto 
výboru je. Dodal, že je velmi uznávaným lékařem a velice si váží jeho názorů, ač je 
jinak politicky orientován a nerozumí tomu, z jakého důvodu by měl být odvolán 
a doufá, že to není z politického důvodu. 
 
Ing. Jelínek, Ph.D.: Poradní orgány jsou dány i politickou příslušností k jednotlivým 
klubům. Všem je známo, že MUDr. Habrnal vystoupil jednak z hnutí SPD, tak 
i z klubu. V rámci klubu nemáme žádnou jistotu ani záruku, že v poradním orgánu 
zastupuje náš volební program, proto tuto změnu navrhujeme. Nedomnívá se, že by 
výměna odborně znehodnotila práci člověka, který bude zastupovat koalici 
SPD+SPO v odborném výboru.  
 
MUDr. Habrnal: Nedomnívá se, že jeho odborná kompetence lékaře s 35letou praxí 
by utrpěla tím, že vystoupil z určitých důvodů z klubu SPD+SPO.  
 
L. Okleštěk: Sdělil, že když se tvořilo obsazování komisí, mluvil se všemi vedoucími 
předsedů klubů, politickou reprezentací, diskutoval jména, dělala se taková opatření, 
aby bylo zastoupení v rozumné míře. Respektovali jsme návrhy jednotlivých 
uskupení sedící nyní v krajském zastupitelstvu a budeme takto postupovat i nadále. 
Je to věc jednotlivých klubů, jak si nominace postaví. I když třeba tento výbor či 
komise může přicházet touto cestou o odborníka v nějaké oblasti, je to jen záležitost 
klubu. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Pro 31, proti 7, zdrželi se 12, nehlasoval 0 (zrušeno hlasováním č. 81) 
Hlasování č. 80 
 
Mgr. Slavotínek: Oznámil, že se chtěl zdržet hlasování, ale omylem zmáčkl pro. 
Požádal o uvedení do zápisu. 
 
L. Okleštěk: Navrhl po připomínkách zastupitelů k proběhlému hlasování, aby se 
hlasovalo o jeho zrušení. 
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Hlasování o zrušení hlasování č. 80: 
Přítomno 51, pro 47, proti 0, zdrželi se 2, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 81 
 
Hlasování o předloženém návrhu usnesení: 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/83/2017 
Přítomno 51, pro 31, proti 7, zdržel se 12, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 82 
 
 

69. Podpora zákonodárné iniciativy Pardubického kraje ve věci 
systémové podjatosti novelizací zákona č. 500/2004 Sb., správní řád, ve 
znění pozdějších předpisů  
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Materiál byl projednán na dnešní schůzi ROK, 
byl projednán s předsedy jednotlivých zastupitelských klubů a na tomto materiálu 
došlo ke shodě na poradě předsedů klubů ZOK. 
 
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/84/2017 
Přítomno 51, pro 48, proti 0, zdržel se 2, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 83 
 
 

70. Plnění objednávky regionální železniční dopravy v roce 2019 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Zahradníček. Jedná se o prenotifikaci přímého zadání 
na severní část OK. Jde o Jesenicko, o kterém už byla zmínka v předchozích 
bodech. Současná smlouva o závazku veřejné služby na regionální železniční 
dopravu smluvně ani právně nelimituje takový úkon, jaký je popsán v DZ. Přesto 
jsme si vyžádali právní stanovisko, protože závazek na železniční dopravě má 
výhradně jeden dopravce, a to je ČD do roku 2019, čili až po obdržení toho právního 
stanoviska budeme schopni rozhodnout definitivně, zda bude soutěž vypsána. Je 
však nutno připravit zadávací podmínky a bez rozhodnutí ZOK to není možné. 
V případě schválení tohoto bodu se zatím k ničemu nezavazujeme, nicméně budou 
probíhat přípravné práce do února 2018 a budou vytvořeny zadávací podmínky, 
které by byly vyvěšeny, a poté se s definitivní platností rozhodne, zda pro rok 2019 
už Jesenicko bude jezdit případný nový dopravce.  
 
L. Okleštěk: Vyzval zastupitele k dotazům. 
 
Ing. Sršeň, Ph.D.: Sdělil, že v materiálu je uvedeno, že: „Rozsah obsluhy by činil 
v každém kalendářním roce cca 1,1 – 1,3 mil. vlkm ze současných 6,039 mil. vlkm.“ 
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To znamená, že se to týká jenom přímého zadání? Nebo by se tak snížila 
obslužnost? 
 
L. Okleštěk: To je podíl přímého zadání.  
 
Ing. Sršeň, Ph.D.: Snižovat se tedy nebude? 
 
L. Okleštěk: Nebude.  
 
Ing. Zahradníček: Jde o rozsah kilometrů, které by případně jezdil jiný dopravce než 
ČD, nebo ČD, pokud ji vysoutěží.  
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/8/85/2017 
Přítomno 50, pro 47, proti 0, zdržel se 3, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 84 
 
 

71. Různé 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Vyzval zastupitele k dotazům.  
 
RNDr. Seitlová: Před několika týdny postihla Šternbersko, Jesenicko a Libavsko 
velká lesní kalamita. Informovala, že si Moravskoslezský kraj nechal od Lesů České 
republiky zpracovat odborný projekt s návrhy řešení lepšího hospodaření, respektive 
lepší obnovy lesů. Jedná se o to, že by měl být zvýšen podíl melioračních 
a zpevňujících dřevin minimálně na 40 % a dále by bylo třeba zajistit, aby 
v porostech až do pátého lesního vegetačního stupně nebo alespoň od třetího 
vegetačního stupně nebyl vysazován smrk. Vznesla dotaz, zda by bylo možné zahájit 
s Lesy ČR jednání o obnově lesních a hospodářských plánů a zpracovat odborný 
projekt s návrhy řešení. 
 
L. Okleštěk: Uvedl, že materiál zpracovaly Lesy ČR. Jedná se tedy o výzvu pro Lesy 
ČR a ty by mohly zpracovat materiál i pro OK.  
 
RNDr. Seitlová: Dodala, že Lesy ČR přistoupily s tímto řešením na jednání 
a iniciativu Moravskoslezského kraje. 
 
L. Okleštěk: Stále se domnívá, že je to téma, kterým by se měly zabývat Lesy ČR 
a Ministerstvo zemědělství a měly to udělat již dávno, jelikož se klimatické změny 
netýkají pouze některých krajů, ale celé republiky a celé země. Toto téma otevře i na 
Asociaci krajů ČR.  
 
MUDr. Černý: Sdělil, že je mu neustále prostřednictvím OK zasílán časopis Institutu 
Václava Klause a vyjádřil se, že mu to přijde zbytečné. 
 
L. Okleštěk: Slíbil, že prověří, kdo časopis distribuuje a poprosil JUDr. 
Lichnovského, tajemníka hejtmana o připomenutí.  
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MUDr. Černý: Uvedl, že v dnešním programu zasedání ZOK je vyznačeno červeně 
plno bodů s poznámkou, že budou předloženy dodatečně. Dotázal se, zda tyto 
materiály byly vypracovány na poslední chvíli. 
 
L. Okleštěk: Problém je v tom, že se jedná o poslední ZOK v letošním roce, máme 
plno aktualizovaných materiálů a plno změn a plno materiálů souvisí s nařízením 
vlády a třeba i aplikací některých těchto rozhodnutí. Ale bude se zasazovat o to, aby 
těchto materiálů bylo co nejméně.  
 
B. Kolečkářová: Sdělila, že na Komisi pro životní prostředí ROK projednávali 
stažený bod 42 – Založení akciové společnosti OK na využívání zbytkových 
směsných komunálních odpadů a rovněž byli informování o založení pracovní 
skupiny. Z tohoto důvodu požádala o nominování do této skupiny za STAN+ProOl 
Ing. Tomáše Müllera. 
 
L. Okleštěk: V této souvislosti vyzve jednotlivé kluby, a předsedové klubů mu dají 
jasná stanoviska, koho nominují. 
 
I. Dvořáková: Vznesla dotaz, zda by bylo možné, aby v oblasti sportu byla 
zpracována analýza s mapovým podkladem o výstavbách sportovních hal v OK. 
 
Mgr. Jura: Sdělil, že aktuálně probíhá pasportizace sportovišť, která bude hotová po 
novém roce. 
 
L. Okleštěk: Informoval, že se 26. 2. 2018 v 10,00 hod. bude konat 9. zasedání 
ZOK. Jménem ROK poděkoval za spolupráci v letošním roce a popřál všem do 
nového roku hodně zdraví, hodně elánu, osobních úspěchů a spokojenosti. 
 
Ing. Sršeň, Ph.D.: Jménem STAN+ProOl popřál všem krásné Vánoce. 
 
Ing. Jelínek, PhD.: Popřál také šťastné a veselé Vánoce a do nového roku i hodně 
štěstí. 
 
 
 
 
 
L. Okleštěk ukončil zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje v 14:35 hod. 
 
 
 
 
 
Přílohou tohoto zápisu je dokument „Usnesení z 8. zasedání Zastupitelstva 
Olomouckého kraje konaného dne 18. 12. 2017“ a přehled jmenovitého hlasování 
o jednotlivých usneseních. 
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V Olomouci dne: 27. 12. 2017 
Zapsala: Mgr. Kristýna Rábová 
 
     
          
         ………………………………. 
                Ladislav Okleštěk 
         hejtman Olomouckého kraje 
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